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اقتصادی

وزیر راه و شهرسازی:

2 فروند ای. تی. آر ظرف ۱۰ روز آینده
 به ایران می آید

وزیر راه و شهرسازی در دیدار با دبیر دولت فرانسه گفت: همزمان با اقدام نمایشی 
مجلس آمریکا در ممنوعیت فروش هواپیما به ایران ۲ فروند ای.تی.آر تا ۱۰ روز دیگر 

وارد کشور می شود. 
عباس آخوندی در دیدار با ژان باتیست لوموئن دبیر دولت فرانسه در امور اتحادیه اروپا 
و امور خارجه این کشور برجام را توافقنامه ای دانست که مورد استقبال دنیا قرار گرفت 
و گفت: مقامات ایران همیشه تعهد خود به برجام را اعلام کردند و خیلی خرسندیم که 
درسطح اتحادیه اروپا شاهد تعهد به برجام هستیم. آخوندی با بیان اینکه منافع برجام 
منافع برد-برد است و شکست برجام دارای عواقب پیش ینی نشده ای برای کل دنیا 
است، تصریح کرد: ایران از فرانسه می خواهد نسبت به تحولات و مسائل برجام اعلام 
نظر عمومی شود تا این علامت به بازارهای ایران و اروپا داده شود که اروپا و ایران قویا 
از این توافق حمایت خواهند کرد. وزیر راه و شهرسازی به اقدام اخیر مجلس آمریکا در 
ممنوعیت فروش هواپیما به ایران اشاره کرد و گفت: این اقدام هر چند بیشتر در حد یک 
اقدام نمایشی است و هیچ ارزش اجرایی تا این لحظه ندارد اما از نظر روانی بر بازارهای 
دنیا تاثیر می گذارد و لذا ما علاقه مندیم در سطح قراردادهای هوایی ایرباس و ای.تی. آر 
به فوریت علامت واقعی را به بازار در سطح دنیا دهیم. خوشبختانه ۲ فروند ای. تی. آر 
ظرف ۱۰ روز آینده به ایران می آید و این علامت خوبی است. وی هم چنین از پیشرفت 
مذاکرات قراردادی با ایرباس خبرداد و گفت: پنج شنبه گذشته دکتر کاشان)قائم مقام 
وزیر در امور بین الملل( در فرانسه بود و نمایندگان ایرباس فردا به ایران می آید تا بتوانیم 
مسائل باقی مانده را نهایی کرده و تصمیم آخر را اعلام کنیم. آخوندی به پیشنهاد اعطای 
وام از سوی فرانسه اشاره کرد و گفت: از پیشنهاد اعطای تسهیلات از سوی وزارت اقتصاد 
فرانسه بسیار خرسندیم و بلافاصله پاسخ نهایی را خواهیم داد و در مورد شرایط آن با 
فرانسه مذاکره می کنیم. وی ادامه داد: در حال حاضر برای ارتقای ۱۴ رادار موجود و 
خرید ۵ رادار مذاکرات ما با فرانسه در حال پیشرفت است و قاعدتا می توانیم بلافاصله از 
این تسهیلات بعد از این توافق استفاده کنیم و هر طور شده بخشی از این اعتبارات را 
در حوزه خرید هواپیما استفاده نماییم تا به عنوان یک علامت پشتیبانی فرانسه از خرید 
هواپیما اعلام شود. به گفته آخوندی مبادلات ایران و فرانسه  اکنون به رقم ۲ میلیارد دلار 
رسیده و با این حال ظرفیت مبادله بین دو کشور بیش از این است. آخوندی ادامه داد: 
ایران و فرانسه اکنون در موقعیتی هستند که بتوانند از کلیات عبور و روی چند موضوع 
خاص متمرکز شوند؛ ضمن اینکه ایران این آمادگی کامل را دارد که در جلسه مشترک 

آینده  خود با وزیر حمل و نقل فرانسه درباره  چندپروژه  مشخص گفت و گو کند.
وزیر راه و شهرسازی گفت ایران تمایل دارد در خصوص سه موضوع هوانوردی، ریلی 
و نوسازی جاده ای مذاکرات مشخصی را با فرانسه داشته باشد و اضافه کرد: در بخش 
نوسازی ناوگان جاده ای نوسازی ۶۵ هزار کامیون در ایران که درحال حاضر دو برابر نرمال 
گازوئیل مصرف می کنند در دستور کار قرار دارد. متاسفانه این کامیون ها آلودگی زیست 
محیطی بسیار زیادی دارند و با توجه به کنفرانس پاریس ایران علاقه مند است که با 

اعطای اعتبار مشخصی از سوی فرانسه این نوسازی انجام شود.
ایجاد لجستیک پارک در شهر فرودگاهی امام )ره( و بنادر کشور

آخوندی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع فعال کردن یک کریدور ریلی 
اشاره کرد و گفت: میزان کالایی که بین چین و اروپا جابجا می شود قابل توجه است 
و درحال حاضر ریل از چین از طریق ایران به اروپا وصل است ولی ایران از این مسیر 
استفاده نمی کند؛ ما علاقه مند به فعال کردن این کریدور ریلی هستیم و پیشنهاد 
می دهم مدیر پروژه ای از طرف ایران و فرانسه برای فعال شدن این کریدور انتخاب شود. 
ویزر راه و شهرسازی افزود: این کریدور کاملا اقتصادی است و می شود در خصوص 
ارقام اقتصادی و امتیازات این کریدور بحث شود.وی ادامه داد: ایران هم چنین علاقه مند 
است که به فرانسه، آلمان و سایر کشورهای اروپایی در بنادر ایران یا در شهر فرودگاهی 
امکانات ایجاد یک لجستیک پارک دهد. وزیر راه و شهرسازی در توضیح پیشنهاد خود 
به طرف فرانسوی گفت: فرانسه برای پشتیبانی از حجم سرمایه گذاری ای که در ایران 
دارد نیازمند تسهیلات لجستیکی است. وقتی قرار است توتال، ایرباس و ای. تی.آر در 
ایران سرمایه گذاری کنند نیاز به خدمات پشتیبانی لجستیکی گسترده ای دارید. ما فکر 
می کنیم در مناطق آزاد و شهر فرودگاهی امام می توانید انبارهای بزرگ داشته و امکانات 
لجستیکی داشته باشید. آخوندی تصریح کرد: این امکانات در شهر فرودگاهی حضرت 
امام و بندر شهید رجایی و هم چنین در بندر امام خمینی و حتی در بنادر شمالی می تواند 

در اختیار شما قرار بگیرد.

مشاور رئیس کل سازمان خصوصی سازی خبرداد

نخستین واریزی سود سهام عدالت تا هفته آینده 
مشاور رئیس کل سازمان خصوصی سازی از واریز نخستین مرحله سود سهام عدالت 

تا هفته آینده در سراسر کشور خبرداد.
 سید جعفر سبحانی با اشاره به ثبت افزون بر 3۲ میلیون شماره شبا حساب بانکی 
در سامانه سهام عدالت ، از مشمولان سهام عدالت که تاکنون موفق به ثبت کد شبای 
خود در سامانه مزبور نشده اند ، خواست هرچه سریعتر اقدام کنند. وی در ادامه با اعلام 
اینکه طرح ساماندهی سهام عدالت از جمله طرح های بزرگ ملی در دولت یازدهم بود، 
اظهار داشت: هفدهم اسفند ماه سال گذشته طرح ساماندهی یا سامانه سهام عدالت 
در کشور رونمایی و برای تمامی مشمولان صورت حساب تولید شد. مشاور رئیس کل 
سازمان خصوصی سازی گفت: امکان مراجعه به سامانه و دریافت صورت حساب برای 
مشمولان سهام عدالت از همان روز در کشور فراهم شده است. وی همچنین تعداد 
جمعیت مشمول سهام عدالت در ایران را ۴9 میلیون و ۲۰۰ هزار نفر اعلام کرد و افزود: 
نزدیک به دو میلیون نفر افراد متوفی هستند. سبحانی با بیان اینکه در حال حاضر باکسر 
افراد متوفی ۴7 میلیون و ۲۰۰ هزار نفر مشمول سهام عدالت هستند، اظهار داشت: 
از هفدهم اسفند ماه سال گذشته تاکنون جمعیتی بالای 37 میلیون و ۵۰۰ نفر از 
مشمولان برای دریافت صورت حساب خود به سامانه سهام عدالت مراجعه کرده اند. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود با علام اینکه مرحله دوم طرح ساماندهی سهام عدالت 
از سی ام فروردین سال جاری آغاز شده است، گفت: از آنجائیکه سود عملکرد سال 9۵ 
شرکت های سرمایه پذیر باید به حساب مشمولان واریز شود از تمامی مشمولان سهام 
عدالت خواسته شد شماره شبا خود را در سامانه سهام عدالت ثبت کنند. مشاور رئیس 
کل سازمان خصوصی سازی افزود: از سی ام فروردین ماه سال جاری تا کنون بیش از 
3۲ میلیون نفر از مشمولان شماره شبا خود را در سامانه مزبور ثبت کرده اند. وی تاکید 
کرد: تمامی مشمولان در هر گروه سنی باید یک شماره شبای حساب بانکی در سامانه 

سهام عدالت ثبت کنند.

در جلسه مشترک3 عضو کابینه مطرح شد؛

اختصاص پنجاه هزار میلیارد تسهیلات برای تولید 
جلسه هم اندیشی و سرعت بخشیدن به تخصیص ۵۰ هزار میلیارد تومان برای رونق 
تولید در سال جاری با توجه به تجربه موفق سال گذشته با حضور رییس کل بانک 

مرکزی، وزرای صنعت، تعاون و کار برگزار شد. 
ولی الله سیف در جلسه مشترک با وزرای صنعت، معدن و تجارت و تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در خصوص نحوه صحیح اجرای طرح رونق تولید گفت: پرداخت تسهیلات با 
توجه به بررسی کارشناسی بانک، روشی منطقی است و هدف این است که اقدام شبکه 
بانکی منجر به استفاده از ظرفیت کامل واحد تولیدی شود. رئیس کل بانک مرکزی با 
تاکید بر اینکه اختیار تخصیص منابع به بنگاه های کوچک و متوسط قاعدتا در صلاحیت 
کمیته های استانی است، اظهار داشت: با توجه به سقف منابع اعطایی برای هرکدام از 
بنگاه های کوچک و متوسط، کمیته اعتباری منطقه باید این ارقام را بررسی و تصویب 
کنند. رئیس شورای پول و اعتبار افزود: ضرورت دارد مشتریان از طریق کارگروه یا بانک 
اصلی خود معرفی شوند تا بر این اساس فرآیند اعطای تسهیلات به آنها به دلیل شناخت 
کافی در بانک تسهیل شود. سیف با بیان اینکه در طرح حمایت از بنگاه های کوچک و 
متوسط، موضوع اشتغال نیز مورد توجه قرار دارد، تصریح کرد: با توجه به اهمیت فعالیت 
این بنگاه ها، بحث محدودیت منابع در استان ها باید از طریق ادارات مرکزی تامین شود.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به برآورد میزان تسهیلات اعطایی شبکه بانکی به 
بخش های اقتصادی در طول سال ۱39۶ ، گفت: براساس پیش بینی ما در سال جاری، 
شبکه بانکی می تواند بالغ بر ۶7۱ هزارمیلیارد تومان تسهیلات اعطا کند ،این در حالی 
است که در سال گذشته این میزان ۵۴۸ هزار میلیارد تومان بوده است. رئیس شورای 
پول واعتبار درخصوص عملکرد شبکه بانکی در اعطای تسهیلات به بنگاه های کوچک 
و متوسط در سال گذشته گفت: در سال ۱39۵ بیش از ۱۶ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات برای ۲۴ هزار و ۲3۲ واحد تخصیص پیدا کرد. وی با اشاره به نگاه واقع بینانه 
وزرای صنعت، معدن و تجارت و تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نظام بانکی گفت: وزرا 
همواره حامی نظام بانکی بوده اند. در این مسیر دولت در تلاش است اتکای بودجه به 
منابع بانکی را به حداقل ممکن برساند و این موضوع امروز در جلسه بررسی کلیات لایحه 
بودجه سال ۱397 بحث و بررسی شد. سیف یکی از وظایف کارگروه های تسهیل و رفع 
موانع تولید را جلوگیری از هدر رفت منابع بانکی دانست و گفت: بانک ها در کشور به 
عنوان نهادهای تامین کننده تسهیلات برای رونق تولید تلاش می کنند. بنابراین کارگروه 
ها باید به دقت متقاضیان را مورد بررسی قرار داده و به بانک ها معرفی کنند. همچنین در 
وصول مطالبات بانک ها مساعدت لازم را به عمل آورند. سیف خاطرنشان کرد: امیدواریم 
این جلسه، زمینه ای برای هماهنگی بیشتر بین شبکه بانکی و وزارتخانه های صنعت، 

معدن و تجارت و تعاون، کار و رفاه اجتماعی باشد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت : بودجه سال 97 را 
بر مبنای قیمت تمام شده محصول تصویب و پرداخت 
می کنیم و هر سه ماه یکبار بر اساس عملکرد آن دستگاه 

تخصیص می دهیم.
برنامه  در  حضور  با  شب   دوشنبه  نوبخت  محمدباقر 
گفتگوی ویژه خبری شبکه دو سیما با بیان اینکه اقدام بی 
سابقه و ضروری از سوی رئیس جمهور در ارتباط با عملکرد 
و مأموریت وزرا انجام شد، افزود: رئیس جمهور علاوه بر 
ابلاغی که به هر یک از وزرا دادند دو نوع اولویت برای هر 
کدام از آنان تعیین و اعلام کرد که وزرا باید برنامه اجرایی 
خود را برای برنامه ارائه شده شان به مجلس، به رئیس 

جمهور ارائه کنند.
وی با اشاره به اینکه این برنامه اجرایی باید حداکثر در 
مدت ۲ ماه به دفتر رئیس جمهور تسلیم شود، ادامه داد: 
این وظایف شامل اولویت های عمومی و تخصصی است 
که هر وزارتخانه باید به آن بپردازد و این اقدام در راستای 
عمل به وعده های انتخاباتی رئیس جمهور به مردم است.
نوبخت با بیان اینکه برای پاسخگویی به مطالبات مردم باید 
برنامه داشته باشیم و رئیس جمهور باید به وعده های خود 
عمل کند، افزود: رئیس جمهور تلاش کرد کابینه را ترمیم 
کند و وزرا در چارچوب برنامه دولت برنامه های خود را ارائه 
کردند و مجلس هم بر مبنای آن به دولت رأی داد که از 
این بابت سپاسگزاریم.وی با بیان اینکه وزرا باید برنامه های 
عملیاتی هم داشته باشند، گفت: وزرا باید برای تدوین برنامه 
های خود اولویت های عمومی و تخصصی را در نظر بگیرند.

سخنگوی دولت با بیان اینکه رئیس جمهور، سازمان برنامه 
و بودجه را موظف کرد که هر ۶ ماه میزان و نحوه اجرای 
برنامه های وزرا را بررسی، ارزیابی و گزارش کند، اضافه 
کرد: این ها نشان می دهد رئیس جمهور نسبت به وعده 
ها و تعهداتی که به مردم دادند جدی و مصر هستند و از 
همه ابزارها برای تحقق این وعده ها استفاده خواهد کرد.

وی گفت: رئیس جمهور از وزرا خواست درباره شفایت مالی، 
سلامت نظام اداری، بهبود دسترسی همگانی به اطلاعات، 
ایجاد فرصت برابر، مراقبت از اموال دولتی و اجرای مُر قانون؛ 
جدی و کوشا باشند و موظف هستند به آن عمل کنند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: این سازمان باید بر 
اجرای درست تکالیف وزرا و دستگاه ها نظارت و کنترل 

باره آن گزارش دهد.معاون  به رئیس جمهور در  کند و 
رئیس جمهور افزود: بودجه سال ۱397 را بر مبنای قیمت 
تمام شده محصول تصویب و پرداخت می کنیم و هر سه 
ماه یکبار بر اساس عملکرد آن دستگاه تخصیص دهیم.وی 
با اشاره به اینکه قوای مقننه و قضائیه از دولت بودجه می 
گیرند، اضافه کرد: بر اساس قانون مصوب مجلس و سیاست 
های ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری باید نظارت کافی 
افزود:  باشیم.نوبخت  داشته  ها  آن  در چگونگی عملکرد 
بودجه بر مبنای عملکرد دستگاه ها داده می شود بنابراین 
باید نظارت داشته باشیم.وی با بیان اینکه هیچ دستگاهی 
نامه  موافقت  بودجه  و  برنامه  با سازمان  ندارد که  وجود 
مبادله نکند، اضافه کرد: همه دستگاه ها باید با این سازمان 
موافقت نامه مبادله کنند.نوبخت گفت: ساز و کارهای بودجه 
ریزی بر مبنای عملکرد در دولت یازدهم آماده شده است 
و قیمت واحد هر فعالیت دستگاه ها را محاسبه کردیم و 
بر مبنای این قیمت و کمیّت به آن دستگاه ها بودجه می 
دهیم و این بودجه لزوماً از سال قبل بیشتر نیست بلکه 
بر مبنای عملکرد آن دستگاه هاست.وی ادامه داد: اکنون 
آمادگی داریم به ازای هر پولی که می دهیم و موافقت نامه 
مبادله می کنیم هر سه ماه عملکرد دستگاه ها را از طریق 
ابزارهایمان ارزیابی کنیم و هر شش ماه به رئیس جمهور 
گزارش می دهیم.نوبخت افزود: اقدامات دولت در راستای 
بهبود معیشت مردم باید در زندگی واقعی مردم نمود داشته 
باشد و لازمه آن این است که این رشد اقتصادی و اقدامات 

خوب استمرار داشته باشد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد

تخصیص بودجه براساس عملکرد دستگاه ها 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
گزارش  براساس  را  مذکور  قانون  تشکیلی طبق  های 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
۱- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۵۵9 مربوط به 
پرونده کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۱۸۵۱۸ آقای ولی 
عزیزی فرزند قدرت در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۵/۲۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱7۴ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری  

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۴۵۱۸(
۲- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۲۲۴ مربوط به 
پرونده کلاسه ۱39۲۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۴۱9۰ آقای بهروز 
قدیم فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۴ مترمربع 
از ۲3۶9 اصلی واقع در قم  پلاک شماره ۱۶۱ فرعی 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از خانم صدیقه اجاب .)م الف ۴۵3۴(
مربوط   ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۴۰۱ شماره  رای   -3
 ۱39۶۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰33۱ کلاسه  پرونده  به 
خانم خدیجه غفاری قوپوز فرزند محبوب در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۰9/۰۶ مترمربع پلاک شماره ۱3۰ فرعی از 
۱9۱7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مالک شیری قوپوز 

.)م الف ۴۴۸۴(
مربوط  رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۰3۶۸    -۴
خانم  پرونده کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۱۸۰۲7  به 
طاهره سلطانی ابرجس  فرزند جمشید در قسمتی از 
به  بنا شده  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ 
مساحت ۱۰۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره 3/۵۲ فرعی از 
۲۶۰7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م 

الف ۴۵۲۸(

۵- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۶97 مربوط به 
پرونده کلاسه ۱39۵۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰9۰۸ آقای امیر 
عباس توکلی فرزند محمدحسین در قسمتی از ششدانگ 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه 
۱۱9/۱9 مترمربع پلاک شماره ۲3۰۵/۱/۵/۸9 - اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی برابر سند قطعی.)م الف ۴۵۴۸(
مربوط   ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۶9۸ شماره  رای   -۶
آقای  کلاسه ۱39۵۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰9۰7  پرونده  به 
از  قسمتی  در  محمدحسین  فرزند  توکلی  امیرعباس 
به  بنا شده  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ 
مساحت ۸۵/۸۱ مترمربع پلاک شماره ۲3۰۵/۱/۵/۸9 
-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)۴۵3۸
مربوط   ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵7۰۰ شماره  رای   -7
آقای  کلاسه ۱39۵۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰9۰9  پرونده  به 
از  قسمتی  در  محمدحسین  فرزند  توکلی  امیرعباس 
به  بنا شده  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ 
مساحت ۶۲/39 مترمربع پلاک شماره ۲3۰۵/۱/۵/۸9 
- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)۴۵۴۴
مربوط   ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۰۴۶۵۴ شماره  رای   -۸
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰39۱۴  پرونده  به 
سید غنی احمدی فرزند میرعالم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۲/۴۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۴۶ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از علی و تقی و اعظم سادات و ربابه پناهنده 

فرزند فاطمه .)م الف ۴۴۴۴(
مربوط   ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵9۸۴ شماره  رای   -9
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰7۶۰۲  پرونده  به 
محمدرضا یاری فرزند علی اکبر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ 

مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از ۲3۰۵ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از طرف خانم اقدس میرئی فرزند محمد .)م 

الف ۴۵۵۸(
۱۰- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۰۲۴۰ مربوط 
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۱۰۰۲۶  پرونده  به 
سید هاشم بنی هاشمی کهنگی فرزند سیدحسین در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۶/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۶7 فرعی 
از ۲۲7۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رحیم حسین پور 

.)م الف ۴۵۵۴(
۱۱- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۴79۴ مربوط 
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۲۰۶7  پرونده  به 
الیاس ابراهیمی فرزند بشیر در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۸۱/۰3 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱7۰ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از غلام اکبرزاده .)م الف ۴۵7۴(
۱۲- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۰۸۱۱7 مربوط 
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰9۸۰3  پرونده  به 
محمدتقی قربانی فرزند کریم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵7 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱77۵ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از ورثه احمد عمید .)م الف ۴۵7۸(
۱3- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۵9۵ مربوط 
آقای   ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰93۰۲ کلاسه  پرونده  به 
مهدی آمره فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 9۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱7۵۵ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از سید نعمت خیبر .)م الف ۴۵7۵(
۱۴- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۴۶33 مربوط 
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۱۴۱۸۵  پرونده  به 

معظمه باقری فرزند مختارعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۸/3 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱977 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سید احمد فاتحی.)م الف ۴۵۸۱(
مربوط   ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۱۵۸۴7 شماره  رای   -۱۵
آقای   ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰9۰۴۰ کلاسه  پرونده  به 
از  قسمتی  در  فرزند صیدعلی  دهقان  پیرزاده  اسمعیل 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
9۶/3۵ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 3۰۸۰ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم برابر مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از آقای حسین خلج .)م الف۴۵97(
۱۶- رای شماره ۱39۶۶۰33۰۰۰۲۰۰۴۵۱۲ مربوط 
آقای  کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۱۰۱3۴  پرونده  به 
اکبر باقری فرزند وجیهه الله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۸ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱7 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 39۶۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت  پس از نشر آگهی و 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
اعتراضی داشته باشند ظرف  چنانچه اشخاص ذینفع 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/06/14 
تاریخ انتشار دوم: 1396/06/29
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو 
قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
۱- رای شماره ۱39۵۶۰33۰۰۰۱۰۲3۲77 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۶۴۴۸ آقای مجتبی 
رحمانیان فرزند رحیم در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۴۸/۰۴ مترمربع پلاک شماره ۶۴۴7 اصلی واقع در 

قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۴۵3۴(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 

گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/06/14 تاریخ انتشار دوم: 1396/06/29
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

 مفقودی 
چون آقای عباس پاریاد مالک کامیون مدل 1355 به شماره انتظامی جدید 22ع 945 ایران 16 و قدیم 47989تهران ج با شماره شاسی 14261412 و شماره 
موتور 10016637 به علت فقدان سند تقاضای صدور المثنی نموده است . لذا چنانچه هر گونه ادعایی در مورد خودروی مذکور وجود دارد ظرف مدت 15 روز ار 

تاریخ نشر آگهی با در دست داشتن مدارک کافی به دفتر فروش شرکت ایران خودرو دیزل واقع در تهران کیلومتر 8 جاده ساوه مراجعه نماید.

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی با بیان جزئیات طرح جدید جایگزینی 
چک های الکترونیکی، گفت: چک های قدیمی تا اردیبهشت ماه سال 97، در شبکه 

بانکی پردازش و پذیرش می شوند. 
ناصر حکیمی گفت: یکی از ویژگیهای اصلی این سامانه این است که ابعاد چک های 
مختلف بانکهای دولتی و خصوصی یکدست و استاندارد می شود؛ در حال حاضر بانکها 
چکها را در رنگها و اندازه های مختلف صادر می کنند که احراز اصالت این نوع چک 
یک مشکل شده است و از معضلات مردم این است که ممکن است چک دریافتی آنها 

جعلی باشد. 
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی افزود: با اجرای سامانه صیاد صدور چک در همه 
بانکها و موسسات مالی و اعتباری مجاز کشور به صورت یکدست و استاندارد خواهد شد 
و وجه تمایز آنها نام بانک و آرم بانک است که بر روی هر برگ چک جداگانه درج خواهد 

شد و دیگر تمایز رنگ، طرح و ابعاد نخواهند داشت. 
وی تصریح کرد: بنابراین چک را از هر بانکی که دریافت کنید به راحتی می توانید 
تشخیص دهید که این چک آیا اصالت دارد؟ و می توانید ویژگیهای امنیتی آن را چک 

کنید و بنابراین مشکل جعل چک و موارد مشابه مرتفع شده است. 
حکیمی با بیان اینکه در حال حاضر چکها به صورت غیر متمرکز در شعب بانکها صادر 
می شود و در اختیار مشتریان قرار می گیرد افزود: ممکن است در این فرآیند خللی 
بوجود آید و بر اثر مشکل یا سهل انگاری برای کسی که سوء سابقه دارد و یا سابقه چک 

برگشتی دارد و یا حساب او مسدود شده است مجدداً دسته چک صادر شود. 
وی با تاکید بر اینکه سامانه صیاد یک سامانه متمرکز است افزود: آمار، اطلاعات و 
عملکرد هر کسی که متقاضی دسته چک باشد از طریق یک سامانه متمرکز در صیاد 
استعلام می شود و در صورتیکه اهلیت لازم را برای گرفتن دسته چک داشته باشد 

فرآیند صدور دسته چک برای وی اتفاق می افتد. 
حکیمی افزود: بخاطر این تمرکز تمام ایرادات ، مشکلات یا سهل انگاری هایی که 
ممکن است در صدور چک اتفاق بیفتد در سامانه صیاد امکان پذیر نیست و مرتفع می 
شود و دریافت کننده چک مطمئن است که چکی که دریافت کرده از نظر کنترلی و 

وضعیت عملکرد و اعتبار صادر کننده چک کنترل شده است. 
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: ویژگی بسیار مهم دیگر سامانه صیاد 
اینست که یک شماره منحصر به فرد بر روی هر برگ چک درج می شود که دریافت 
کننده چک می تواند این رقم را به سامانه پیامکی بانک مرکزی ارسال کند و در همان 
لحظه مطلع شود صادر کننده چک سوء سابقه داشته یا نه و آیا حساب او مسدود شده 

است یا نه و یا قبلا چک برگشتی داشته یا نه ؟
 وی افزود: اگر مشکلی وجود داشته باشد همان لحظه گیرنده متوجه می شود و می 
تواند قبل از اینکه چک را دریافت کند معامله را قطعی نکند و این اطمینان نسبی به 
افراد می دهد که اولاً اصالت چک اطمینان بخش است و بعد وضعیت صاحب چک 

استعلام شده است. 
حکیمی با بیان اینکه قرار است سامانه صیاد فردا در حاشیه جلسه شورای پول و اعتبار 
رسما رونمایی و روند کار آن آغاز شود، اظهار داشت: با صدور این نوع چکها به محض 
آنکه اولین چک برگشت بخورد چون امکان استعلام فراهم است همه مطلع می شوند 
که این چکها اعتبار ندارد و به اصطلاح پاس نخواهد شد و بنابراین از گرفتن چک های 
کسانی که بدحساب هستند اجتناب می کنند و این می تواند بسیاری از پرونده های 

قضایی مرتبط را کاهش دهد. 
وی گفت: با توجه به اینکه مقدار زیادی از چکهای قدیمی هنوز در بازار و دست 
اشخاص است فرایند جایگزینی سامانه صیاد با چکهای قدیمی چند ماهی به طول می 

انجامد و چکهای صیادی از فردا به تدریج جایگزین چکهای قدیمی می شود. 
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی افزود: چکهای قدیمی تا اردیبهشت سال آینده 
در داخل بانکها پردازش و پذیرش می شود ولی بعد از آن دیگر چک غیر صیادی در 

شبکه بانکی نخواهیم پذیرفت. 

اعتبار چک های موجود تا اردیبهشت 97 است

خداحافظی با دسته چک های قدیمی
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پیش بازی استقلال -ذوب آهن: 

رفتن یا ماندن
 روز سرنوشت علیرضا منصوریان فرا رسید. بدترین شروع تاریخ استقلال. نتایج این 
فصل استقلال باورنکردنی است. آبی ها در شش بازی چهار بار باخته اند و از همه بدتر 

در این شش بازی تنها یک گل زده اند.
این نتایج اسف بار اصلا برای هواداران استقلال پذیرفتنی نیست. استقلال پس از 
باخت به سایپا و پدیده در شروع دوباره لیگ مقابل پارس جنوبی جم شکست خورد. 

شکستی که استقلال را وارد یک بحران اساسی کرد.
در هفته گذشته استقلال آنقدر خبرساز بود که باخت پرسپولیس چندان به چشم 
نیامد. هر روز یک خبر از باشگاه استقلال به گوش می رسید از اخراج منصوریان گرفته 

تا آمدن مربیان خارجی.
علیرضا منصوریان اما همچنان سرمربی استقلال است و طبق باشگاه استقلال اعلام 

کرده بازی امروز )چهارشنبه مقابل ذوب آهن( آخرین فرصت اوست.
پس از شروع ضعیف استقلال اعلام شد که دو دیدار با گل گهر سیرجان و پارس 
جنوبی آخرین فرصتهای منصوریان است، باخت به پارس جنوبی این ذهنیت را ایجاد 
کرد که خبر اخراج سرمربی آبی ها به زودی اعلام می شود اما حالا منصوریان یک 

بازی دیگر فرصت دارد؛ دیدار مرگ و زندگی مقابل امیر قلعه نویی.
منصوریان به خوبی می داند برنده نشدن در این بازی کارش را در استقلال به پایان 
می رساند. آبی ها برای این بازی انگیزه زیادی دارند اما حریفشان هم تیم قدرتمندی 

است.
ملاقات با قلعه نویی

دیدار با قلعه نویی هرگز برای استقلال آسان نبوده به ویژه در سالهای اخیر. قلعه نویی 
تا کنون در مجموع ۱3 بار در لیگ برتر مقابل استقلال قرار گرفته است که حاصل آن 
7 پیروزی و ۴ شکست بوده است و ۲ بازی هم به تساوی انجامیده  است. قلعه نویی 
البته سابقه باخت به استقلال در جام حذفی را دارد. او که سه بار استقلال را به قهرمانی 
لیگ رسانده، پیش از این موفق شده با تیم های استقلال اهواز، مس کرمان، سپاهان 
و تراکتورسازی، استقلال را در لیگ شکست دهد و حالا با ذوب آهن به مصاف تیم 
سابقش می رود. قلعه نویی در سه مصاف آخرش با استقلال برنده شده است. برد 

ذوب آهن می تواند پایان کاری باشد به دوره حضور منصوریان در استقلال.
ذوب آهن هم شروع جالبی در لیگ نداشت و در جام حذفی هم خیلی زود کنار 
رفت. با این حال برد شش-صفر هفته قبل ذوب آهن مقابل استقلال خوزستان زنگ 
خطر را برای حریفان به صدا در آورد. ذوب آهن می خواهد یک مدعی درجه یک باشد 
و برای نتیجه گرفتن راهی تهران شده است. برد ذوب آهن این تیم را به بالای جدول 
نزدیک می کند. در جمع ذوبی ها همه نگاه ها متوجه مرتضی تبریزی است که در بازی 
قبل چهار گل زد و به صدر جدول گلزنان رسید. در جمع آبی ها غیبت مهدی رحمتی 
و مجتبی جباری اتفاقی مهم است. این دو بازیکن باتجربه فعلا از تیم کنار گذاشته 

شده اند. به این ترتیب در بازی امروز شاهد تقابل رحمتی با قلعه نویی نخواهیم بود.
چهارشنبه ۲9 شهریور، هفته هفتم لیگ برتر

استقلال تهران-ذوب آهن اصفهان
ساعت ۲۰:۰۰  ورزشگاه آزادی تهران

 

ملکی: فهمیدم دفاع کردنم از منصوریان اشتباه بود

توضیح مرد جنجالی استقلال درباره اتفاقات نود
عضو هیات مدیره استقلال گفت: نظرسنجی شب گذشته برنامه نود نشان داد که 

چه کسی مقصر است.
اکبر عباسی ملکی، عضو هیات مدیره استقلال که در برنامه دوشنبه شب نود با 
علیرضا منصوریان بر سر اتفاقات اخیر این باشگاه جدال لفظی داشت، صبح روز سه شنبه 

با ۲ کاپیتان این تیم به صبحت پرداخته است.
البته شاید تا قبل از اینکه شب گذشته این عضو هیات مدیره روی خط برنامه نود 
بیاید، خیلی از هواداران او را نمی شناختند. با این حال صحبت هایی از ملکی مطرح 

شد که برای هواداران این تیم شوکه کننده بود.
در ادامه صحبت های اکبر عباسی ملکی با خبرنگار "ورزش سه" را می خوانید.

فقط به خاطر دلم به استقلال آمدم
باور کنید من فقط به خاطر دلم به استقلال آمدم؛ وگرنه تا به حال پست های خیلی 
بزرگتر از این داشته ام. من جزو بنیانگذاران ورزش در سیستم بانکی بودم. همچنین 
کشتی و دوومیدانی روستایی را بین سال هالی 7۰ تا 7۶ راه اندازی کردم. به همین 
خاطر آقای هاشمی طبا به من حکم مشاور خودش را داد. انتخاب من به عنوان عضو 
هیات مدیره استقلال نیز برای این بود که در کارهای اقتصادی بتوانم به باشگاه کمک 
کنم. سابقه زیادی در امور اقتصادی دارم؛ اما شما یک نفر را پیدا کنید تا بگوید من یک 

ورق را به ناحق جابه جا کرده باشم.
سابقه مرا از قدیمی های ورزش بپرسید

من چون یک استقلالی هستم، عاشقانه قبول کردم به استقلال بیایم تا انشاالله 
بتوانم راه اندازی بخش اقتصادی را با کمک دیگر دوستان انجام دهم. من با خیلی از 
فوتبالیست های قدیمی و ورزشکاران دیگر رشته ها ارتباط نزدیک داشتم. از قدیمی 
ها سابقه مرا بپرسید. عضو هیات رییسه فدراسیون هم دوومیدانی بودم و کفاشیان مرا 
خوب می شناسد. در زمان طاقانی هم در فدراسیون کشتی بودم. مدتی نیز در هیات 

تهران والیبال حضور داشتم.
نظرسنجی نشان داد مقصر کیست

به نظرم نیازی نیست من صحبتی درباره اینکه مقصر نتایج ضعیف استقلال کیست، 
انجام دهم. نظرسنجی شب گذشته برنامه نود نشان داد که چه کسی مقصر است. 
آنهایی که در این نظرسنجی شرکت کردند، هوادار استقلال بودند و دیشب هم آنها 
بیشترین رای را به کادرفنی دادند. همین هواداران مشخص کردند که چه کسی مقصر 

این وضعیت است.
برای گفتن حقایق روی خط آمدم

من فقط به این خاطر روی خط برنامه آمدم که در برنامه اسم مرا بردند. باید 
مشخص می شد اتفاقاتی که بین من و منصوریان و افتخاری در جلسه شنبه رخ داده، 
چه چیزی بوده است. من به خاطر آرامش تیم به هیچ وجه مصاحبه نمی کنم. الان 
هم قصد ندارم به خیلی از مسائل بپردازم چون معتقدم تیم باید آرامش داشته باشد. 

در این چند ماه نیز با درخواست خبرنگاران عزیز مصاحبه نکردم.
مشکلی با رحمتی و جباری ندارم

مهدی رحمتی و مجتبی جباری جزو سرمایه ها و شناسنامه باشگاه هستند. من 
مشکلی با آنها ندارم. امروز صبح هم با هردوی آنها صحبت کردم و فهمیدم که هیچ 
ناراحتی وجود ندارد. فکر می کنم صحبت های دیشب خیلی حقایق را مشخص کرد.

کاپیتان ها به تیم برمی گردند
مجتبی جباری که امروز در تمرین حاضر شده است و از این موضوع خیلی 
خوشحال هستم. مهدی رحمتی نیز فعلا کمی درگیر بیماری پدرش است و به زودی 
برمی گردد. او جزو سرمایه های باشگاه است و بعد از بازی با ذوب آهن مشکل او نیز 

حل می شود.
درباره منصوریان اشتباه می کردم

من در این ۲ ماه مدافع آقای منصوریان در هیات مدیره بودم؛ آن هم به واسطه اینکه 
معتقدم تغییر سرمربی نباید به این سرعت انجام شود. من اعتقاد دارم باید به مدیر و 

مربی فرصت داد؛ مثل اینکه اشتباه می کردم.

 مرفاوی: 

استقلال روز سختی برابر ذوب آهن 
خواهد داشت

سرمربی پیشین تیم فوتبال استقلال معتقد است که این تیم مقابل ذوب آهن روز 
سختی خواهد داشت.

صمد مرفاوی در مورد اتفاقات اخیر تیم فوتبال استقلال و کنار گذاشتن سیدمهدی 
رحمتی و مجتبی جباری از این تیم اظهار داشت: ما در باشگاه استقلال نیستیم که 
بدانیم چه اتفاقاتی رخ می دهد و کدام خبرها درست است. در موضوع کنار گذاشتن 
رحمتی و جباری هم مشخص نبود که منصوریان چنین تصمیمی را گرفته یا اینکه 
هیئت مدیره از او خواسته بود تا چنین کاری را انجام دهد. من معتقدم کنار گذاشتن 
بازیکن و مربی فقط رد گم کردن است و استقلال باید مشکلات فنی اش را برطرف 
کند.سرمربی پیشین تیم فوتبال استقلال در ادامه افزود: قبلًا هم گفتم که استقلال 
بحران دارد و این بحران باید مدیریت شود. طبیعتاً مسئولان باشگاه، اعضای کادر فنی 
و بازیکنان باید این شرایط را تغییر بدهند. با اینکه بخواهیم دنبال مقصر باشیم یا دو 
سه نفر را کنار بگذاریم، چیزی عوض نمی شود. استقلال باید مشکلات اساسی اش را 

برطرف کند.
وی در مورد تقابل استقلال و ذوب آهن در هفته هفتم لیگ برتر نیز خاطر نشان 
کرد: بدون شک استقلال امروز )چهارشنبه( کارش سخت خواهد بود. ذوب آهن بعد 
از اینکه شش گل به استقلال خوزستان زد، حالا انگیزه زیادی دارد. در ضمن آنها یک 
تیم ریشه دار هستند که در این سال ها کمترین تغییرات را داشته اند. من مطمئنم که 

استقلال روز سختی برابر ذوب آهن خواهد داشت.

چهار شنبه -بیست ونهم شهریور ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4381

امیر قلعه نویی:

مدیران مملکت از آقای مجری می ترسند
همه چیز استقلال را می گویم!

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن پیش از دیدار با استقلال 
گفت: نمی خواهم در مورد اتفاقات اخیر صحبت کنم اما اگر 
رئیس سازمان صداوسیما وقت بدهد همه چیز استقلال 

را می گویم.
امیر قلعه نویی در نشست خبری پیش از بازی ذوب آهن 
با استقلال که بعدازظهر امروز سه شنبه در سالن کنفرانس 
سازمان لیگ برگزار شد گفت: هفته دفاع مقدس را در ابتدا 
تبریک می گویم. خیلی از جوانان این مملکت برای دفاع از 
ناموس شان رفتند و جان و اعضای بدنشان را دادند. حیف 
جوانانی که رفتند برای دفاع از این کشور جانشان را دادند 

اما حیف که مملکت به این روز افتاده است. 
قلعه نویی در مورد اتفاقاتی که در استقلال رخ داده است و 
تاثیر آن بر روی بازی گفت: یکسری بازیها هست که ربطی 
به آمار و ارقام ندارد. سال گذشته دربی شرایط متفاوتی 

داشت اما استقلال بازی را برد. 
وی ادامه داد: درست است که ما در بازی قبل شش گل 
زدیم اما این بازی هم رفت به تاریخ پیو.ست. ما نسبت به 
صدرنشین 7 امتیاز عقب هستیم و باید این عقب افتادگی را 
جبران کنیم. من در مورد استقلال نباید صحبت کنم. فقط 
در مورد تیم خودمان صحبت می کنیم. امیدوارم شرایطی 
باشد که دو تیم فوتبال خوبی را به نمایش بگذارند و مردم 

از دیدن این فوتبال لذت ببرند.
قلعه نویی در مورد اینکه برای بازی مقابل استقلال انگیزه 
متفاوتی دارید گفت: من برای همه بازیها انگیزه بالایی دارم. 

من در تمام بازیها کنار خط هستم و برای موفقیت تیمم 
تلاش می کنم. من به بازیکنانم گفته ام که فکر یک بازی 

خوب و حرفه ای باشند. 
سرمربی پیشین تیم فوتبال استقلال در ادامه خاطرنشان 
کرد: همانطور که تاکید کردم نمی خواهم در مورد استقلال 
صحبت کنم چرا که حرفه ای نیست اما در پایان صحبت 
هایم کلی گویی خواهم کرد و مواردی را به صورت کلی در 

مورد استقلال مطرح می کنم. 
سرمربی ذوب آهن که با اصرار خبرنگاران مواجه شده 
بود گفت: من الان سرمربی ذوب آهن هستم. درست است 
که دو استقلالی هدایت دو تیم را برعهده دارند اما برای 
من مهم موفقیت ذوب آهن است. همانطور که وقتی آقای 
منصوریان سرمربی نفت بود برای پیروزی تیمش تلاش 

می کرد.
قلعه نویی در مورد اینکه به نظر می رسد شما از دست 
استقلالی ها دلخور هستید گفت: نه من اصلا دلخور نیستم. 
اگر زمانی رئیس سازمان صداوسیما یکساعت به من وقت 
بدهد یک روز می آیم تمام مسائل و اتفاقات استقلال را 
می گویم. از گذشته های دور و حضور در دسته سه تا بقیه 
موارد. وقت بدهند تا بیایم و یکسری مسائل را روشن کنم 

و قضاوت را به مردم واگذار کنم. 
وی ادامه داد: من هیچ وقت از هواداران استقلال دلخور 
نبوده ام. دیشب ندیدم چه اتفاقاتی در برنامه نود افتاده 
است چون زود می خوابم. اما شنیدم که مجری برنامه گفته 

اند که اسرار خانه را بیرون ندهید. روزی که من سرمربی 
سپاهان بودم چرا آمد فیلم رختکن را نشان داد. چرا شما 
خبرنگاران از هزار دستان می ترسید؟ حرف من را تایید 
کنید. آن موقع اسرار خانواده نبود؟ چند سال است از او 

خواهش می کنم کل آن فیلم را پخش کند. 
قلعه نویی ادامه داد: زمان ما اسرار خانواده نبوده و الان 
شده اسرار خانواده . این آقا هزار دستان شده و مدیران 
مملکت هم از او می ترسند. آقای مجری عزیز رختکن 
تیم من را نشان می دهی اما اینجا می شود اسرار خانواده. 
معلوم است که شما رفته اید برنامه ریزی کرده اید که داخل 
رختکن ما را فیلم بگیرید.  وی ادامه داد: آقایان رختکن تیم 
من اسرار نبود و اتفاقات دیشب اسرار بود؟ نگران نباشید 

خدا دست آدم ها را یکی یکی رو می کند. 
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن خاطرنشان کرد: چند 
از  بودم خیلی زجر کشیدم. من  استقلال  در  سالی که 
خودم گذشتم. همه این مسائل را یک روز می گویم. ما 
هم آن زمان مشکلاتی داشتیم که سعی می کردیم داخل 
خانواده حل کنیم. من در ذوب آهن هم سر بازیکنان داد و 
بیداد می کنم. مگر قرار است داد و بیداد نکنم. بازیکنی که 
روزی دو میلیون می گیرد نباید که بعد از باخت »قربون و 

صدقه اش« بروی.
امیر قلعه نویی در ادامه گفت: اگر بدشانسی ها و اشتباهات 
داوری و مصدومیت ها نبود الان شرایط تیم ذوب آهن 
خیلی بهتر بود. هدف اول ما این است که گل نخوریم و 

هدف دوم هم این است که گل زده بالایی داشته باشیم. ما 
دنبال این هستیم که فوتبال هجومی را بازی کنیم. در بازی 
با استقلال هم هدف اول ما این است که بتوانیم ارتباط 
خط حمله و هافبک آنها را قطع کنیم و بعد هم بتوانیم 

به گل برسیم. 
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن در ادامه به مشکل کی 
روش بازیکن برزیلی این تیم اشاره کرد و گفت: درخواست 
من از آقای دبیرکل فدراسیون فوتبال این است که به این 
مسئله رسیدگی کند. چطور می شود که نامه این بازیکن 
اول به آن برنامه خاص برسد؟ آن موقع اینها اسرار داخلی 
خانواده نیست؟ من در عمرم هیچ وقت روی میز مذاکره با 
بازیکنی ننشسته ام. نامه ای که باشگاه به سازمان لیگ زده 
موجود است که خواستار استعلام وضعیت این بازیکن شده 
ایم. منتظر رای کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال هستیم. 
قلعه نویی گفت: یک روز من را آوردند در تلویزیون و 
خواهیم  می  عسگری  دکتر  آقای  از  کردند.  محاکمه 
یکساعت به من وقت بدهد تا من بیایم و همه اتفاقاتی که 
در سالهای اخیر افتاده است را بازگو کنم. هر کسی را هم 

که خواستند روی خط بیاورند. 
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن در پایان گفت: به تیم 
پرسپولیس و آقای برانکو هم تبریک می گویم به خاطر آن 
بازی خوب برابر الاهلی عربستان و صعود به مرحله نیمه 
نهایی لیگ قهرمانان آسیا. امیدوارم که پرسپولیس ایران 

بتواند قهرمان آسیا بشود. 

پارس جنوبی جم در لیگ برتر فوتبال، شگفتی ساز بوده 
است. حالا پرسش این است که باید منتظر یک برق شیراز 

جدید باشیم یا یک استقلال خوزستان جدید؟
 تیم فوتبال پارس جنوبی جم به عنوان تیم شگفتی ساز 
لیگ برتر طی شش هفته گذشته توانسته همه نگاه ها را 
به خود معطوف کند و با ۱۶ امتیاز در رده نخست جدول 
رده بندی قرار گیرد. شاگردان مهدی تارتار در بازی خانگی 
هفته ششم مقابل استقلال توانستند بازی خوبی به نمایش 
بگذارند و با زدن دو گل، ضمن شکست دادن آبی پوشان 

پایتخت، منصوریان و استقلال را وارد بحران جدی کنند. 
البته مهدی تارتار پس از این دیدار از منصوریان حمایت کرد 
و آغاز مشکلات استقلال را دادن اولتیماتوم به کادر فنی این 

تیم عنوان کرد.
این که تیم یک دست پارس جنوبی توانست تا پایان 
هفته ششم، رقابت  پایاپایی با مدافع عنوان قهرمانی یعنی 
پرسپولیس داشته باشد، می تواند علت های مختلفی داشته 

باشد.
جم، دژ طبیعی تارتار با متحدان قدرتمند

موقعیت شهرستان جم در استان بوشهر به شکلی است که 
تیم های لیگ برتری برای رسیدن به این شهر باید مسافتی 
طولانی را طی کنند. همچنین تیم هایی که مهمان پارس 
جنوبی هستند به دلیل این که باید در عسلویه اسکان پیدا 
کنند معمولا به مشکل برمی خورند. عسلویه شهری صنعتی 
با آب و هوای بسیار شرجی و گرم است، درست برخلاف 
دارد. همچنین  و هوایی مطبوع  شهرستان جم که آب 
در زمان برگزاری دیدار، اولویت مردم جم حمایت از تیم 
شهرشان است؛ درست همانند اتفاقی که در بازی مقابل 

استقلال رخ داد و تعداد کمی از استقلال حمایت کردند.
نکته خوبی که تماشاگران جمی دارند این است که تنها 
به حمایت از تیم شان می پردازند و در این ورزشگاه فحاشی 
دیده نمی شود. البته شاید خیلی ها بگویند که این مساله 
بخاطر تازه کار بودن این تیم است اما به هر حال باید از این 
قضیه حمایت شود تا این فرهنگ در ورزشگاه های دیگر 

کشور دیده شود.
همچنین مدیران باشگاه پارس جنوبی از تیم فوتبالشان 
خیلی خوب حمایت می کنند و این تیم از معدود تیم هایی 
است که دغدغه مالی ندارد. البته این مساله باعث نشده که 
آن ها در بازار نقل و انتقالات خرج زیادی کنند و با حفظ 

بازیکنان جوان فصل گذشته پا به لیگ هفدهم گذاشته اند.
جوان، دونده و خستگی ناپذیر

یکی دیگر از دلایل موفقیت این تیم که جمی ها را از باقی 
تیم های لیگ برتر متمایز می کند، آغاز زود هنگام تمرینات 
آماده سازی پارس جنوبی برای حضور در لیگ هفدهم بود. 
آن ها زیر نظر دکتر جودکی مربی بدنساز تیمشان، بدنسازی 
خوبی در تمرینات پیش فصل داشتند تا از نظر جسمانی 
یکی از بهترین تیم های لیگ باشند. اثر این بدنسازی خوب 
در دیدار با استقلال قابل مشاهده بود. مهاجمان و مدافعان 
این تیم تا آخرین دقیقه بازی دونده کار کردند و خستگی 
در ساق پاهای آن ها دیده نمی شد. همچنین در همان 
دقایق پایانی بود که مهاجمان پارس جنوبی چند ضدحمله 
خطرناک به دروازه استقلال زدند که در آخرین ضدحمله 
توانستند با گرفتن خطای پنالتی از دروازه بان آبی پوشان، گل 

دوم را به این تیم بزنند.
شاگردان تارتار در گرمای اهواز در دیدار مقابل استقلال 
خوزستان هم آمادگی بدنی بالای شان را نشان دادند و در 
پایان برنده از زمین بازی خارج شدند. پارس جنوبی بر 
خلاف تیم های دیگر که در ابتدای فصل به خاطر بدنسازی، 
سنگین بازی می کنند و هنوز نمی توانند کارهای فنی را در 
زمین پیاده کنند، بسیار شاداب لیگ برتر را آغاز کردند و با 
زدن چهارگل در خانه گسترش فولاد، همه نگاه ها را به خود 

معطوف کنند.
ترکیب جوان های با انگیزه و قدیمی های با تجربه

نکته دیگر درباره پارس جنوبی، بازیکنان جوان و مستعدی 
است که در اختیار دارد. تارتار با حفظ شاکله اصلی فصل 
گذشته اش با جذب چند بازیکن باکیفیت و باتجربه مانند 
آلویس نانگ، مایکل اومانیا، محسن فروزان، ارسلان مطهری 
و میثم نقی زاده در تمامی پست ها یکی دو بازیکن باتجربه در 

کنار بازیکنان جوانش دارد. در حال حاضر درخشش امید 
سینگ، علی دشتی و فرشاد محمدی مهر در بین بازیکنان 
جوان این تیم از همه بیشتر مورد توجه بوده اما بازیکنان 
دیگر این تیم هم همه در اختیار تیم بازی می کنند. در 
ترکیب ابتدایی پارس جنوبی مقابل استقلال تنها سه بازیکن 
که هرکدام در پست های دفاع وسط، هافبک وسط و مهاجم 

هدف بازی می کردند، بالای 3۰ سال سن داشتند.
برخی  از  استقلال  با  بازی  از  پس  تارتار  مهدی  البته 
تک روی های بازیکنان تیمش نگران بود و از برخورد با این 
بازیکنان خبر داد. به هر ترتیب باید دید این در اختیار تیم 
بازی کردن بازیکنان پارس جنوبی در هفته های بعد هم 

ادامه دار خواهد بود یا نه.
همچنین پارس جنوبی کادر فنی جوانی دارد که از سال 
گذشته با هم همکاری داشته اند. نکته ای که درباره تارتار 
وجود دارد این است که به تمام نکاتی که دستیارانش به او 

می گویند توجه می کند و از آن ها استفاده می کند.
با همه این تفاسیر باید منتظر بود و دید که تیم فوتبال 
پارس جنوبی می تواند در ادامه راه درخشش را حفظ کند. 
تنها مساله ای که در حال حاضر این تیم را تهدید می کند، 
غروری است که امکان دارد با نتایج خوب هفته های ابتدایی 
پارس جنوبی کسب کرده اند، بازیکنان جوان این تیم را در 

بر بگیرد.
استقلال خوزستان یا برق شیراز؟

پیش از این در لیگ برتر با دو نمونه مشابه روبه رو شده 
بودیم؛ برق شیراز پس از بالانشینی در نیم فصل نخست، در 
پایان فصل به دسته یک سقوط کرد و استقلال خوزستان 
جوان و بومی، قهرمان شگفتی ساز لیگ برتر شد. پارس 
جنوبی جم، همان اندازه که می تواند یک استقلال خوزستان 

جدید باشد، ممکن است یک برق شیراز جدید باشد.

چرا پارس جنوبی جم شگفتی ساز است؟

سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا سه سه بازیکن کلیدی پرسپولیس را در آستانه 
بازی با الهلال معرفی کرد.

 پرسپولیس باید در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا در جدالی حساس برابر 
الهلال عربستان به میدان برود.

سایت AFC در گزارشی سه بازیکن کلیدی تیم فوتبال پرسپولیس را برای لیگ 
قهرمانان آسیا، معرفی کرد.

در این گزارش آمده است، تیم بزرگ تهران که از مهاجمان زهردار و خط هافبک 
با استعدادی برخوردار است، توانسته به نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا برسد و همین 
باعث شده همه نگاه ها به این تیم باشد. سه بازیکن تاثیرگذار در تیم پرسپولیس وجود 

دارند که نقش به سزایی در موفقیت های این تیم ایفا کرده اند.
* مهدی طارمی

مهاجم ۲۵ ساله پرسپولیس در سال ۲۰۱7 بهترین سال فوتبال خودش را داشته 
است و این  کاملا منصفانه است اگر بگوییم ۲۰۱7 سال طارمی بوده است.

صعود بدون شکست تیم   ملی فوتبال ایران  به جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه و البته 
اولین حضور پرسپولیس در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا موفقیت هایی بوده است 

که طارمی آن را به دست آورده است.
او بعد از به ثمر رساندن شش گل در مرحله گروهی در بازی برابر الاهلی گلزنی کرد. 
محصول آکادمی برق بوشهر تبحر خاصی در زدن گل در محوطه جریمه چه با ضربه 
سر و چه پا را دارد. او به طور متوسط در هر بازی 3.۲ شوت به سمت دروازه  حریفان 
زده است و دقت شوت های او نیز ۴۶ درصد بوده است و نیمی از گل های پرسپولیس 
در لیگ قهرمانان آسیا را او به ثمر رسانده است. با این حال طارمی در دو بازی برابر 

الهلال در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا نتوانست گلزنی کند و باید ببینیم  که 
در بازی نیمه نهایی می تواند این طلسم را بشکند یا خیر.

* محسن مسلمان
بر خلاف طارمی، محسن مسلمان می داند که گلزنی برابر تیم فوتبال الهلال چه 
طعم و مزه ای دارد. او در هفته  نخست در لیگ قهرمانان آسیا برابر الهلال گلزنی 
کرد. هر چند که این بازی ساز پرسپولیس تنها یک گل در لیگ قهرمانان آسیا زده 
است ولی بیش ترین پاس های مهم پرسپولیس را او تغذیه می کند.   مسلمان با ۲۱ 
خلق شانس در کنار هالک و وو لی در این زمینه بیش ترین خلق موقعیت را در 
لیگ قهرمانان آسیا داشته است. مسلمان را به خاطر دقت پاس ها و تکنیک خوبش 
می شناسند و از وقتی که از سال ۲۰۱۶ از ذوب آهن اصفهان به پرسپولیس آمد 
پیشرفت به سزایی داشته است. او در کنار علی علیپور و وحید امیری نقش تغذیه 

مهدی طارمی را ایفا می کند.
* صادق محرمی

محرمی ۲۱ ساله با ۲۱ تکل موفق در بین چهار تیم لیگ قهرمانان آسیا بیش ترین 
آمار را داشته است.

بازیکن اصالتا شمالی تیم فوتبال پرسپولیس قبل از حضور در این تیم عضو ملوان 
بود. عضو تیم زیر ۲3 ساله های ایران بیش تر در سمت راست خط دفاعی بازی می کرد 
و این شانس را دارد که در خط حمله هم بازی کند. محرمی با 79 دوئل مثبت بعد 
از هالک در رده دوم قرار دارد و ۸۱ درصد هم دقت پاس در بازی او دیده شده است.

دیدار هفته  نیمه نهایی الهلال و پرسپولیس پنجم مهر ماه به میزبانی امارات برگزار 
می شود.

AFC سه بازیکن کلیدی پرسپولیس از نظر
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شرایط بدن وقتی تنها آب بنوشید 
بدن انسان - هر سلول، بافت، و اندام - برای بقا و ارائه عملکرد درست به آب وابسته است. 
آب یک نوع درمان برای بهبود سلامت را ارائه می کند و در حفظ زندگی انسان نقش 
دارد. مایع حیات به طور قابل توجهی در عملکردهای بدن و حفظ شرایط خوب سلامت 

تاثیرگذار است. 
هنگامی که آب به عنوان تنها نوشیدنی اصلی شما مصرف شود، اتفاقات جالب توجهی رخ 
می دهند. دنبال کردن یک رژیم ویژه آبی برای برخی افراد به راحتی امکانپذیر نیست، اما 
پیامدهای مثبت آن واقعی هستند. بدون این که تغییری در رژیم غذایی یا روتین ورزشی 
خود ایجاد کنید، در ادامه با اتفاقاتی است که به واسطه نوشیدن آب برای 3۰ روز رخ دهند، 

بیشتر آشنا می شویم. 
خلاقیت و عملکرد روانی شما تقویت خواهد شد 

زمانی که برای 3۰ روز تنها نوشیدنی شما آب باشد، مغز سریعتر واکنش نشان می دهد. 
از آنجایی که مغز به مقدار بسیار زیادی اکسیژن نیاز دارد تا عملکردی بهینه ارائه کند، 
و آب یکی از بهترین منابع برای آن محسوب می شود، قدرت مغزی شما تقویت خواهد 
شد. نوشیدن آب به تفکر و تمرکز بهتر کمک می کند. همچنین، این کار شما را مشتاق، 
باهوش و سریع می سازد. مطالعات نشان داده اند که نوشیدن هشت تا ۱۰ لیوان آب در 

روز می تواند به بهبود عملکرد شناختی تا 3۰ درصد منتج شود. 
نسبت به همسالان خود با آهنگی کندتر پیر می شوید 

نوشیدن آب در کاهش سرعت روند پیری به واسطه تامین آب مورد نیاز پوست نقش 
دارد. آب پوست شما را مرطوب می کند، و آن را سالم، نرم، درخشان، جوان و بدون چروک 
نگه می دارد. آب به حفظ بافت عضلانی نیز کمک می کند. برای بهره مندی از این فواید 

باید آب خالص بنوشید. 
سیستم ایمنی بدن شما تقویت خواهد شد 

یک ضرب المثل اسلواکی می گوید: »آب خالص نخستین و اصلی ترین دارو در جهان 
است.«  این ضرب المثل چندان هم اغراق آمیز نیست! آب به عنوان یک کاتالیزور برای 
نوسازی کارکردهای بدن عمل می کند. نوشیدن آب به میزان کافی از عملکرد بهینه کبد 
و کلیه ها پشتیبانی می کند. این اندام ها مواد سمی، مواد زائد و نمک را از بدن دفع می 

کنند. 
نوشیدن آب به میزان کافی خنثی سازی سطوح pH، تقویت سیستم ایمنی در برابر 
سنگ های کلیه و دیگر بیماری ها، و همچنین کمک به مدیریت درد را موجب می شود. 

قلب قوی تری خواهید داشت 
آب به شما در بهره مندی از قلبی سالم تر کمک می کند. نوشیدن آب به میزان کافی 
با پیشگیری از افزایش غلظت خون، و کاهش فشار خون خطر حمله قلبی را کاهش می 
دهد. گفته شده است، نوشیدن یک لیوان آب یک ساعت پیش از خواب از بروز حمله قلبی 
یا سکته مغزی پیشگیری می کند. نوشیدن آب کار قلب برای ارسال خون اکسیژن دار 
تازه به اندام های دیگر بدن را تسهیل می کند. نتایج یک مطالعه شش ساله که در نشریه 
American Journal of Epidemiology منتشر شد، نشان داد، افرادی که بیش از پنج 
لیوان آب در روز مصرف می کردند، نسبت به آنهایی که کمتر از دو لیوان آب در روز می 
نوشیدند، ۴۱ درصد احتمال کمتری داشت به واسطه سکته قلبی جان خود را از دست 

بدهند. 
استخوان های شما تقویت خواهند شد 

آب به بازسازی غضروف های جاذب شوک کمک می کند، از این رو مفاصل می توانند 
به نرمی حرکت کرده و آسیب های مفصلی ناشی از تنش کاهش یابند. شواهد نشان می 

دهند که انعطاف پذیری مفصل با مصرف آب به میزان کافی افزایش می یابد. 
چربی از دست خواهید داد 

هنگامی که به مدت 3۰ روز تنها نوشیدنی شما آب باشد، بدن سموم و مواد زائد محرک 
و مضر را از اندام های حیاتی دفع می کند. این شرایط بدن را پاکسازی کرده و به کاهش 
چربی شکم کمک می کند.  در ابتدا، اگر بدن پیش از سازگاری با افزایش آب مصرفی اقدام 
به حفظ آن در بدن کند، افزایش وزن می تواند موجب نگرانی شود. با این وجود، به عنوان 
یک سرکوب کننده اشتها، آب به کمک شما می آید. شما در مدت زمانی کوتاه کالری 
کمتری مصرف خواهید کرد، وزن از دست خواهید داد، و وزن خود را حفظ می کنید، زیرا 
آب از سیستم شما خارج می شود، بدن را پاکسازی می کند و گرسنگی را کاهش می دهد.  
نوشیدن یک یا دو لیوان آب پیش از یک وعده غذایی می تواند به طور طبیعی احساس 
سیری را در شما ایجاد کرده و از این رو کمتر غذا بخورید. مصرف آب در فواصل منظم به 

مدیریت وزن کمک خواهد کرد. 
سوخت و ساز شما بهبود خواهد یافت 

مطالعات نشان داده اند که نوشیدن آب به طور مداوم در طول روز بدون در نظر گرفتن 
رژیم غذایی، تحریک سوخت و سازی پویاتر را موجب می شود. نوشیدن ۱۶ اونس )۴73 
میلی لیتر( آب پس از بیدار شدن از خواب در صبح می تواند سوخت و ساز را تا ۲۴ درصد 

افزایش دهد.

شوری و خطر ابتلا به یک بیماری شیرین
محققان سوئدی می گویند: سدیم که بدن ما معمولا از طریق مصرف نمک یا کلرید 
سدیم دریافت می کند- می تواند خطر ابتلا به دیابت نوع دو و دیابت خودایمنی نهفته 

)LADA( در افراد بالغ را افزایش دهد.
محققان می گویند سدیم بر مقاومت بدن نسبت به انسولین تاثیر می گذارد و علاوه بر 
این، نمک اضافی می تواند به فشار خون بالا و افزایش وزن منجر شود. با این حال تاکنون 
هیچ مطالعه ای به بررسی تاثیر مصرف سدیم بر خطر ابتلا به دیابت خود ایمنی نهفته 
نپرداخته بود. دیابت یک وضعیت شایع است که افراد زیادی را در سراسر جهان تحت 
تاثیر قرار می دهد. اکثر موارد ابتلا به دیابت، دیابت نوع دو است که به واسطه سطوح غیر 
طبیعی قند خون مشخص می شود. به گزارش پایگاه اینترنتی مدیکال نیوز تودی،اما دیابت 
خودایمنی نهفته )LADA( در بالغین را نمی توان به وضوح جزء دیابت نوع ۱ یا ۲ قرار 
داد. به واقع، LADA به عنوان دیابت نوع ۲ شناخته می شود، اما مبتلایان به آن به سرعت 
به مصرف انسولین وابسته می شوند. از سوی دیگر، این افراد به لحاظ سطح آنتی بادی ها 
 LADA در بدن آنها مثبت هستند که این مشخصه دیابت نوع ۱ است؛ به همین علت
را دیابت نوع ۱.۵ نیز می نامند. در این مطالعه جدید محققان موسسه پزشکی زیست 
محیطی موسسه کارولینسکا در استکهلم در سوئد با همکاری دیگر محققان موسسه های 
سوئدی و فنلاندی به بررسی تاثیر مصرف سدیم بر خطر ابتلا به دیابت نوع دو و دیابت 
خود ایمنی نهفته پرداختند. محققان داده های 3۵۵ فرد مبتلا به دیابت خود ایمنی نهفته 
و هزار و ۱3۶ فرد مبتلا به دیابت نوع دو را مورد بررسی قرار دادند و نتایج این تجزیه و 
تحلیل را با داده های هزار و 379 فرد سالم که در گروه کنترل قرار داشتند، مقایسه کردند.
آنها متوجه شدند که مصرف روزانه هر گرم سدیم اضافی ) یا ۲.۵ گرم نمک( با افزایش 
خطر ۴3 درصدی ابتلا به دیابت نوع دو ارتباط داشت. همچنین در مورد دیابت خودایمنی 
نهفته، مصرف هر گرم سدیم اضافی به افزایش 73 درصدی ابتلا به این وضعیت ارتباط 
داشت. افراد مورد مطالعه همچنین بر اساس مقدار سدیم مصرفی خود به سه گروه کم 
مصرف )زیر ۲.۴ گرم سدیم در روز( ، با مصرف متوسط )۲.۴ تا 3.۱۵ گرم سدیم یا بیش 
از 7.9 گرم نمک( و پر مصرف )بیش از 3.۱۵ گرم سدیم در روز یا بیش از 7.9 گرم نمک( 
تقسیم شدند. محققان اطلاعاتی در مورد رژیم غذایی روزانه افراد شرکت کننده به دست 
آوردند. این داده ها به محققان اجازه داد مقدار مصرف روزانه کالری، مواد مغذی و سدیم 
هر فرد شرکت کننده را به دست آورند. آنها دریافتند افرادی که در رده پرمصرف ها قرار 
داشتند، در قیاس با افرادی که در گروه کم مصرف ها قرار داشتند، با افزایش ۵۸ درصدی 
خطر ابتلا به دیابت نوع دو روبرو بودند. همچنین خطر ابتلا به دیابت خود ایمن نهفته در 
افرادی که از لحاظ ژنتیکی با افزایش خطر ابتلا به دیابت روبرو بودند و نیز مصرف روزانه 
سدیم بالایی داشتند، در قیاس با افرادی که مصرف روزانه سدیم کمی داشتند، تقریبا چهار 
برابر بود.  محققان بر اساس یافته های این مطالعه، ارتباط میان مصرف سدیم و دیابت نوع 
دو را تایید کردند. آنها همچنین می گویند مصرف زیاد سدیم می تواند یک عامل خطرساز 

برای ابتلا به دیابت خودایمن نهفته به ویژه در حاملان ژنوتایپ های HLA باشد.
محققان حدس می زنند که این مطالعه می تواند به ابداع راهکارهای تازه ای برای 
پیشگیری از ابتلا به دیابت به ویژه دیابت خودایمن نهفته منجر شود. یافته های این مطالعه 

در نشست سالانه انجمن اروپایی مطالعه دیابت در لیسبون در پرتغال ارائه شد.

یک دکترای داروسازی سنتی :

منظم بودن قاعدگی زنان نشانه سلامت
 جسمی است

یک دکترای داروسازی سنتی با بیان اینکه منظم بودن قاعدگی زنان نشانه سلامت 
جسمی است، گفت: هر نوع لکه بینی قبل یا بعد از شروع عادت ماهیانه، دفع لخته و کم 
شدن یا زیاد شدن تعداد روزهای خونریزی همه نشانه بروز اختلال در رحم یا اعضای 

مشارک آن است.
راحله زارعشاهی درباره قاعدگی زنان اظهار کرد: عادت ماهیانه، ریزش بافت داخلی رحم 
است که به صورت خونریزی در هر ماه برای یک زن بالغ و سالم بروز می کند. وی افزود: 
در واقع منظم بودن عادت ماهیانه یک زن نشانه سلامت جسمی و حتی روانی او است؛ 
تعداد روزهای خونریزی، میزان خون دفع شده، رنگ خون دفع شده و قوام آن از جمله 
عوامل مهمی هستند که هرگونه تغییر در آنها نشانه اختلال در سیستم بدن یک زن است.  
این دکترای داروسازی سنتی تصریح کرد: در منابع طب ایرانی نیز بخش های زیادی به 
بیماری های زنان به خصوص اختلالات عادت ماهیانه پرداخته شده است برای نمونه در 
کتاب ذخیره خوارزمشاهی آمده است "حیضی )قاعدگی( که در مدت, در کیفیت و کمیت 
معتدل باشد, موجب تندرستی, صلاح و پارسایی زنان است و حیض معتدل آن است که 
در هر ماه یک بار زن قاعده شود".  زارعشاهی خاطرنشان کرد: بنابراین هرنوع لکه بینی 
قبل یا بعد از شروع عادت ماهیانه، تغییر رنگ خون دفع شده چه به صورت سیاه, قهوه ای 
رنگ یا به صورت آبکی و کم رنگ شدن، دفع لخته و کم شدن یا زیاد شدن تعداد روزهای 
خونریزی همه نشانه بروز اختلال در رحم یا اعضای مشارک آن است که نیاز به مراجعه 
به طبیب دارد؛ سلامت جسمی و روانی زنان یک جامعه ضامن سلامت کل جامعه است.

علمی و سلامت 
چهار شنبه -بیست ونهم شهریور ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4381

 

شرکت خطوط هواپیمایی "بریتیش" قصد دارد از 
ضایعات خانگی برای تولید سوخت برای هواپیماهایش 

استفاده کند.
کرده  اعلام   )British("هواپیمایی"بریتیش خطوط 
است که قصد دارد مجموعه ای از زباله دان های متشکل 
از زباله های خانگی و کارخانه بازیافت را در اختیار گرفته 
و آنها را به سوخت جت برای ناوگان هوایی خود تبدیل 

کنند.

شرکت  مشارکت  با  حاضر  حال  در  که  طرح  این 
"ولوسیس"  شرکت  پذیر  تجدید  سوخت های 
است، بخشی  ارزیابی  و  بررسی  )Velocys( در حال 
از برنامه ای است که برای کاهش ۵۰ درصدی انتشار 
آلاینده ها از ناحیه ناوگان هوایی تا سال ۲۰۵۰ طراحی 

شده است.
شرکت هواپیمایی "بریتیش" می گوید اولین کارخانه 
تصفیه پساب تحت اختیار این شرکت، هر سال صدها تن 

ضایعات خانگی را گرفته، دفن کرده و آنها را به سوخت 
تجدیدپذیر پاک تبدیل می کند.

این مواد زائد شامل پوشک بچه، ظروف پلاستیکی مواد 
غذایی و بسته بندی های مواد غذایی می شود.

با  مقایسه  در  شده  تولید  سوخت  می رود  انتظار 
سوخت های فسیلی، تولید گازهای گلخانه ای را حدود 
۶۰ درصد کاهش داده و سالانه کاهش حدود ۶۰ هزار 

تنی انتشار دی اکسید کربن را به ارمغان آورد.
انتظار می رود که این کارخانه تا زمانی که در حال 
اجرا است، سوخت کافی برای هر هواپیمای مسافربری 
"Dreamliner 7۸7" را از لندن به سن خوزه و لندن به 

نیواورلئان تامین کند.
این پروژه موجب تغییرات قابل توجهی شده است. 
برای مثال هفته گذشته، وزارت حمل و نقل بریتانیا، 
مجموعه ای از تغییرات را در مورد مجوز سوخت های 

تجدید پذیر سیستم حمل و نقل اعمال کرد.
این تغییرات مبنی بر این است که سوخت پایدار جت 
در حال حاضر انگیزه اصلی در راه تلاش برای ارتقای 

سیستم هواپیمایی پاک است.
نباید انتظار داشت که سوخت پروازها به زودی توسط 
سوخت زیستی تامین شود، چرا که این پروژه هنوز در 

مرحله مطالعه امکان سنجی قرار دارد.

نصب فرستنده رادیویی درون سلول  زندهتبدیل زباله به سوخت جت!

محققان موسسه تحقیقاتی هوستون موفق به ساخت کوچکترین واحد تولیدکننده 
فرکانس رادیویی جهت نصب درون سلول های زنده شدند.

 در صورت نصب برچسب های الکترونیکی تولیدکننده فرکانس رادیویی در سلول های 
زنده در آینده نزدیک می توان هر سلول را به صورت اختصاصی شناسایی کرد و رفتار آن 

را مورد بررسی قرار داد.
موفقیت در ساخت کوچکترین واحد رادیویی مهمترین گام در شناسایی عملکرد 
سلول ها به صورت انفرادی است. در واقع با این فناوری هر سلول دارای برچسب ویژه 

مشابه بارکد می شود.
هر چیب تولیدکننده امواج رادیویی متشکل از دو بخش آنتن و نانو چیپ است و امواج 

تولیدی نشانگر اطلاعات هویتی سلول و اطلاعات زمان ساخت است.
مهمترین ویژگی کوچکترین واحد رادیویی ساخته شده در جهان عدم نیاز به باتری و 
کسب انرژی از داخل سلول است. در  واقع تمام انرژی مورد نیاز جهت عملکرد مجموعه ریز 

تراشه ها از واحد فرستنده خارجی تامین می شود.
برچسب های الکترونیکی- رادیویی ساخته شده توسط محققان تنها ۲۲ میکرومتر است و 

برای درک بهتر ابعاد آن لازم است بدانید که تنها یک پنجم موی انسان قطر دارد.
هر برچسب رادیویی از دو لایه فلزی ساخته شده است؛ لایه اول از جنس تیتانیوم به قطر 

پنج نانومتر و لایه دوم از جنس طلا به قطر ۲۰۰ نانومتر است.

قفل هوشمند باز بودن در را خبر می دهد
یک استارت آپ قفل هوشمندی ساخته که با اتصال به وای فای خانه به طور اتوماتیک 

باز یا بسته می شود. همچنین اگر در باز بماند به کاربر خود هشدار می دهد.
در سال ۲۰۱3 میلادی استارت آپ August در حوزه امنیتی قفل های هوشمندی 
ساخت که با نزدیک شدن آیفون صاحبخانه در را باز می کرد. این شرکت اکنون نسل 
جدیدی از  قفل های هوشمند را ساخته  که از دستیارهای صوتی  هوشمند مانند الکسا 
و سیری پشتیبانی می کنند و همچنین دارای حسگری است که اگر در قفل نشده باشد، 
به کاربر هشدار می دهد.  این قفل های هوشمند به بخش داخلی در نصب می شوند و 
ظاهر خارجی در تغییر نمی کند. به این ترتیب کاربر می تواند از موبایل خود به عنوان 
کلید استفاده کند. همچنین هنگامیکه موبایل کاربر در جیبش باشد و از خانه خارج شود، 
در اتوماتیک قفل می شود و هنگام بازگشت او باز می شود. همچنین حسگری به نام 
DoorSense در آن وجود دارد که درست بسته شدن در را ردیابی کرده و از طریق موبایل 
به کاربر هشدار می دهد. یک نسخه از این نسل جدید که August Smart Lock Pro نام 
گرفته به وای فای خانه متصل می شود و کاربر می تواند از راه دور در خانه اش را باز و بسته 

کند. این قفل ها با دستیارهای صوتی مانند آمازون و آلکسا همخوانی دارند.

سپر محافظ بدن برای بیماران ساخته شد
یک شرکت تجاری سپرهای محافظ خاصی را تولید کرده که بیماران پس از انجام 
اعمال جراحی آنها را بر روی بدن خود می بندند و بدین شیوه می توانند از سلامت خود 

حفاظت کنند.
 شرکت مک لارن این سپرهای حفاظتی را تولید کرده و می گوید از این طریق می توان 
امیدوار بود بخش های آسیب پذیر بدن مصون باقی بمانند و دردهای بعد از عمل افراد با 

سرعت بهتری التیام یابد.
این سپر محافظ چندان حجیم نیست و لذا می توان به سادگی بر روی آن تی شرت یا 
پیراهن پوشید و فعالیت های روزمره را انجام داد. مهم ترین قابلیت سپر یادشده جلوگیری 
از وارد شدن هرگونه فشار و ضربه به ریه ها و قلب است که با استفاده از نوع ژل خاص 

جاذب فشار عمل می کند.
از جمله مواد مورد استفاده برای تولید این سپر می توان به نوعی فیبر کربنی و پوششی 
بسیار مقاوم و متشکل از الیاف موسوم به Dyneema اشاره کرد. محصول یادشده هنوز در 

مرحله آزمایشی است و قیمت و زمان عرضه آن مشخص نیست.

از فواید نوشیدن
 چای سیاه 

گوگل در هند یک اپلیکیشن پرداخت موبایلی تولید کرده است که برای انتقال وجه 
از تایید فراصوتی استفاده می کند.

مدتی پس از انتشار شایعاتی در رابطه با این اپلیکیشن، بالاخره گوگل این برنامه 
کاربردی را با نام Tez در سرویس گوگل پلی در هند منتشر کرد.

این اپلیکیشن یک برنامه رایگان است که به حساب های بانکی کاربران متصل شده و 
امکان خرید حضوری و آنلاین و جابجایی وجوه را به شیوه امن فراهم می کند.

نکته جالب توجه در رابطه با این اپلیکیشن استفاده از امواج فراصوت برای تایید انتقال 
وجه است است که کاربر را از استفاده از فناوری NFC بی نیاز می کند.

برای انتقال وجه در این روش کافی است گوشی های هوشمند دو فردی که قرار است 
انتقال وجه بین آنها انجام شود در نزدیکی هم بوده و Tez در هر دو گوشی نصب شده 

باشد تا با انتقال امواج فراصوت این انتقال صورت بگیرد.
این فناوری همانند QR کدهای تصویری عمل می کند با این تفاوت که این بار به 
جای تصویر از پردازش امواج فراصوت استفاده می شود و عملا یک QR صوتی این کار 

را انجام خواهد داد.
گوگل نسخه اندرویدی و iOS این برنامه را که به رابط انتقال وجه بانکی)UPI( متصل 

شده در اختیار کاربران قرار داده است.
استفاده از این اپلیکیشن رایگان است و گوگل هیچ هزینه ای از کاربران برای انجام 

تراکنش دریافت نمی کند.
در حال حاضر محدودیت هایی برای تعداد تراکنش ها و مبلغ پول به صورت روزانه 
قرار داده شده است و کاربران در روز می توانند ۲۰ تراکنش تا سقف ۱۰۰ هزار روپیه 
داشته باشند. گوگل پیش از این از QR  صوتی برای برقراری ارتباط بین وسایل هوشمند 
استفاده کرده بود اما این اولین بار است که از این فناوری برای انتقال وجه استفاده 
می شود. نکته قابل توجه دیگر در رابطه با این فناوری استفاده از امواج فراصوت است که 
نسبت به دیگر فناوری های ارتباطی مانند بلوتوث و یا QR تصویری پیچیدگی کمتری 

داشته و سریع تر نیز هست.
این اپلیکیشن در هند راه اندازی شده است اما گوگل نام آن را به عنوان یک برند 
تجاری در فیلیپین و اندونزی نیز ثبت کرده است تا هر چه سریع تر استفاده از آن را در 

دیگر کشورهای آسیایی گسترش دهد.
تخمین زده می شود در هند حدود 3۰۰ میلیون گوشی هوشمند وجود داشته باشد 

که این کشور تبدیل به یک بازار گسترده برای فناوری های موبایلی کرده است.

صرفه جویی در مصرف انرژی به یک اصل تبدیل شده 
که مکرر به آن اشاره می شود و دانشمندان نیز در این 
زمینه روش های مختلفی برای بهینه سازی مصرف ارائه 

می دهند.
تولید  برای  روشی  دانشمندان  حاضر  حال  در 
الکتریسیته از دستمال های توالت بازیافتی ارائه داده اند. 
البته این روش نه فقط به صرفه جویی در انرژی کمک 
نیز  محیط زیست  پاکسازی  در  روشی  بلکه  می کند 

آمستردام در  دانشگاه  دانشمندان  محسوب می شود. 
هلند اظهار کردند: از دستمال توالت بازیافتی می توان 
برای تولید برق تجدیدپذیر از طریق یک فرایند دو 
مرحله ای با هزینه ای برابر با تاسیسات برق خورشیدی 
مسکونی استفاده کرد. با این روش مشکلات مربوط 
به دفن زباله های شهری و وابستگی به سوخت های 
فسیلی نیز رفع خواهد شد. دستمال توالت منبع غنی از 
کربن و 7۰ تا ۸۰ درصد سلولز به صورت خشک است.

به طور متوسط مردم در اروپای غربی سالانه حدود 
۱۰ تا ۱۴ کیلوگرم زباله دستمال توالت به ازای هر 
نفر تولید می کنند. میزان انباشته شدن این مواد در 
فیلترهای فاضلاب شهری نیز قابل توجه است. سلولز 
موجود در دستمال توالت از درختان تولید می شود، 
در نتیجه الکتریسیته تولیدی با این روش نیز انرژی 
انرژی  خلاف  بر  می شود.  محسوب  تجدیدپذیر 
خورشیدی و باد که تحت تاثیر زمان و آب و هوا هستند 

دستمال توالت منبعی پایدار و قابل دسترس است. 
محققان با این فرآیند دو مرحله ای ساده زباله دستمال 
توالت را به محصولی مفید تبدیل کردند. آنان در این 
روش از دستگاه هایی برای تبدیل دستمال توالت استفاه 
شده به گاز در دمای بالا با سلول های سوختی اکسید 

جامد و تبدیل مستقیم به الکتریسیته استفاده کردند.
مقیاس  در  این  سیستم  ارزیابی  پروژه  این  هدف 
آنان  بود.  توالت سالانه  زباله دستمال  تن  هزار    ۱۰
سیستم طراحی اولیه و همچنین عملکرد الکتریکی و 
کارایی کلی را بر اساس محاسبات توازن توزیع انرژی 
بررسی کردند. راندمان کلی الکتریکی ۵7 درصد مشابه 
گزارش  طبیعی  گاز  چرخه  با  ترکیبی  کارخانه  یک 
شده است. هر چند هزینه های این سیستم به دلیل 
نسبتا  سوختی  سلول های  سرمایه گذاری  هزینه های 
بالا است اما امید است با پیشرفت سلول های سوختی 

هزینه ها کاهش یابد.

انتقال وجه با امواج صوتی ممکن شد

تولید الکتریسیته از دستمال توالت بازیافتی

چای یکی از محبوب ترین نوشیدنی ها در جهان است. این 
نوشیدنی در انواع مختلف مانند چای سیاه، چای سبز، و چای 
سفید در دسترس است، که هر یک فواید سلامت مختلفی را 
ارائه می کنند. در این مطلب قصد داریم به فواید چای سیاه 
بپردازیم. در شرایطی که مصرف بیش از اندازه از هر چیزی 
می تواند پیامدهای منفی به همراه داشته باشد، نوشیدن یک 
فنجان چای سیاه اضافه به آن اندازه که ممکن است تصور 

کنید بد نخواهد بود. 
نوشیدن چای در ابتدای صبح می تواند به بیدار شدن بدن 
کمک کند و روز خوبی را برای شما شکل دهد. همان گونه که 
برخی مطالعات نشان داده اند، برای بیشتر ما لذت بردن از یک 
یا دو فنجان چای سیاه اضافه ممکن است یک انتخاب سالم 

برای زندگی باشد. 
چای سیاه و چای سبز هر دو از یک گیاه که به نام کاملیا 
سینسیس )Camellia Sinensis( شناخته می شود، تهیه می 
شوند، اما روش های مختلف پردازش را تجربه می کنند. افزون 
بر خشک شدن، غلتیدن و گرما دیدن، برگ های چای سیاه 

پیش از فرآیند حرارت دهی نهایی تخمیر شده اند. 
در ادامه با برخی از فواید سلامت نوشیدن یک یا دو فنجان 
چای سیاه به طور منظم در روز بیشتر آشنا می شویم. توجه 
داشته باشید، توصیه شده است چای سیاه بدون افزودنی هایی، 

مانند شیر یا قند، مصرف شود تا از فواید آن بهره مند شد. 
سلامت دهان و دندان 

مطالعات نشان داده اند که چای سیاه تشکیل پلاک دندانی 
را کاهش می دهد و همچنین رشد باکتری ها را محدود می 
سازد، که افزایش آنها می تواند موجب پوسیدگی و سوراخ 
شدن دندان شود. پلی فنول هایی که در چای یافت می شوند 
باکتری های عامل پوسیدگی دندان را کشته و سرکوب می 
کنند و همچنین رشد آنزیم های باکتریایی که مواد چسبنده 
تولیدی آنها با پلاک دندان پیوند تشکیل می دهند را مهار 

می کند. 
سلامت قلب 

بنابر نتایج مطالعات صورت گرفته، به نظر می رسد بدون نظر 
گرفتن کشور محل تولد، افرادی که روزانه سه فنجان یا بیشتر 
چای مصرف می کنند، کاهش ۲۱ درصدی خطر سکته مغزی 
نسبت به افرادی که کمتر از یک فنجان چای سیاه یا سبز در 

روز می نوشند را تجربه می کنند. 
آنتی اکسیدان ها 

چای سیاه حاوی پلی فنول هایی است که همچنین آنتی 
اکسیدان نیز محسوب می شوند و از DNA در برابر آسیب 
مرتبط با تنباکو یا مواد شیمیایی سمی دیگر محافظت می 
کنند. این آنتی اکسیدان ها متفاوت از نمونه هایی هستند که 
با مصرف میوه ها و سبزیجات دریافت می کنید، از این رو به 
عنوان بخشی منظم از رژیم غذایی می توانند فواید بیشتری را 

در جهت یک سبک زندگی سالم تر فراهم کنند. 
پیشگیری از سرطان 

نتایج برخی پژوهش ها نشان داده اند که آنتی اکسیدان هایی 
مانند پلی فنول و کاتچین های موجود در چای ممکن است 
به پیشگیری از برخی انواع سرطان کمک کنند. مشخص شده 
است زنانی که به طور منظم چای سیاه می نوشند در مقایسه 
با همتایانشان که این کار را انجام نمی دهند، احتمال کمتری 

دارد به سرطان تخمدان مبتلا شوند. 
سلامت استخوان ها 

نتایج برخی پژوهش ها نشان داده اند که مصرف منظم 
چای می تواند به واسطه مواد شیمیایی گیاهی موجود در 
این نوشیدنی به شکل گیری استخوان هایی قوی تر و کاهش 

احتمال ابتلا به آرتریت کمک کند. 
کاهش خطر ابتلا به دیابت 

نتایج یک مطالعه نشان داده است، افراد مسن ساکن در جزایر 
مدیترانه که به طور منظم در بلند مدت و در سطحی متوسط 
)به عنوان مثال، یک یا دو فنجان در روز( چای سیاه مصرف 
کرده بودند، 7۰ درصد احتمال کمتری داشت دارای دیابت نوع 

۲ باشند یا به آن مبتلا شوند. 
تسکین استرس 

به گزارش گروه سلامت عصر ایران ،همه ما احتمالا فواید 
آرامش بخش و تسکین دهنده نوشیدن چای سیاه را تجربه 
کرده ایم. مطالعات نشان داده اند که اسید آمینه ال-تیانین 
موجود در چای سیاه می تواند به کسب آرامش و تمرکز بهتر 
کمک کند. همچنین، چای سیاه نشان داده است زمانی که به 

طور منظم و در مقادیر متوسط مصرف شود می تواند سطوح 
هورمون استرس کورتیزول را کاهش دهد. 

تقویت سیستم ایمنی 
چای سیاه حاوی آنتی ژن های آلکیلین است که به تقویت 
واکنش سیستم ایمنی بدن انسان کمک می کنند. همچنین، 
این نوشیدنی حاوی تانن هایی است که توانایی مبارزه با 
ویروس ها را دارند و بر همین اساس از ما در برابر آنفلوانزا، 
آنفلوانزای معده و دیگر ویروس های شایع در زندگی روزمره 

محافظت می کنند. 
سلامت دستگاه گوارش 

افزون بر تقویت سیستم ایمنی، تانن های موجود در چای 
دارای یک اثر درمانی بر بیماری های معده و روده هستند و 

همچنین به کاهش فعالیت گوارشی کمک می کنند. 
افزایش انرژی 

برخلاف نوشیدنی های دیگر که از محتوای نسبتا بالای 
کافئین برخوردار هستند، مقدار کافئین کمتر چای می تواند 
به افزایش گردش خون به سمت مغز بدون تحریک بیش از 
اندازه قلب کمک کند. چای سوخت و ساز و دستگاه تنفسی و 

همچنین قلب و کلیه ها را نیز تحریک می کند. 
عامل شادی 

اگر یک فنجان چای لبخند را روی لب های شما می نشاند و 
اندکی زیاده روی در آن نیز موجب رنجش قلب نمی شود، پس 

چرا از مصرف روزانه آن لذت نبریم؟ 



اجتماعی6
چهار شنبه -بیست ونهم شهریور ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4381

مدیرعامل شرکت  و  مدیره  هیئت  رئیس 
آب و فاضلاب استان قم رفع مشکل فاضلاب 

پردیسان را نیازمند عزم استانی دانست .
و  آب  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
صادق  جان  علی  دکتر  قم،  استان  فاضلاب 
پور دوشنبه  شب گذشته در ششمین جلسه 
به  اشاره  با  رسمی شورای اسلامی شهر قم 
خدمات چشمگیر آب و فاضلاب در قم پس از 
پیروزی انقلاب اسلامی اظهار داشت: طی این 
مدت تلاش ها و اقدامات زیادی برای تأمین آب 
قم صورت گرفته و زیرساخت های مناسبی در 
زمینه آب و فاضلاب در شهر ایجاد شده است.
وی اجرای سه هزار کیلومتر شبکه و خط 
انتقال آب، اجرای هزار کیلومتر شبکه و خط 
یک  احداث  فاضلاب،  جمع آوری  و  انتقال 
تصفیه خانه بزرگ آب و سه تصفیه خانه فوری، 
ظرفیت  با  فاضلاب  تصفیه خانه  سه  احداث 
در  فاضلاب  مترمکعب  هزار  تصفیه۱۲۰ 
شبانه روز، ایجاد شبکه مجزای آب شیرین با 
حدود هزار مشترک و... از جمله زیرساخت های 
بهبود  و  توسعه  به  که  برشمرد  شده  ایجاد 
کیفیت آب در سطح شهر قم کمک می کنند.

شرکت  مدیرعامل  و  هیئت مدیره  رئیس 
آب و فاضلاب استان قم با اشاره به اینکه در 
حال حاضر ده ها پیمانکار آبفا در سطح شهر 
در توسعه، بازسازی و اصلاح شبکه ها فعالیت 
می کنند، ابراز داشت: دو رینگ شرقی و غربی 
شهر در حال تکمیل است و امیدواریم در سه 
ماه آینده به شبکه آب رسانی شهر متصل شوند 
که با تکمیل تصفیه خانه آب و خط انتقال، 
تقریبا تمام سطح شهر امکان برخورداری از 

آب شیرین را خواهند داشت.
* رکورد جدید در اجرای شبکه های فاضلاب 

در شهر
وی از رکود روزانه بین 3۵۰ تا ۴۰۰ متر 
اجرای شبکه فاضلاب در مناطق سه و شش 
شهری خبر داد و گفت: با کمک و همکاری 
شورای شهر و شهرداری طی دو سه ماه اخیر 
در  فاضلاب  شبکه  کیلومتر   3۰ به  نزدیک 
شهر  اجرا شده و به زودی ۵۰ کیلومتر شبکه 

فاضلاب به شبکه های موجود اضافه می شود.
دکتر صادق پور با بیان اینکه امکان اتصال 
به  قم  شهر  جمعیت  درصد  به ۵۰  نزدیک 
شبکه فاضلاب وجود دارد، اظهار داشت: در 

حال حاضر با وجود هزینه های بالای اجرای 
استقبال  عدم  علت  به  فاضلاب  شبکه های 
تحت  جمعیت  درصد   3۰ تنها  شهروندان 

پوشش شبکه فاضلاب قرار دارند.
وی در ادامه با بیان اینکه سالانه حدود ۱۰۴ 
میلیون مترمکعب آب وارد شهر قم می شود، 
میزان هدر رفت آب را در این شهر ۱9 درصد 
اعلام کرد و گفت: این رقم کمتر از متوسط 
مثبت  عملکردهای  جزو  که  است  کشوری 

شرکت آب و فاضلاب به شمار می رود.
استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
قم با اشاره به استقرار اکیپ های عملیاتی و 
تعمیراتی در سطح شهر خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر مدت زمان رفع حوادث شبکه آب 
و فاضلاب به کمتر از یک ساعت و در برخی 

موارد کمتر از نیم ساعت رسیده است.
* قطعی برنامه ریزی شده آب در قم 

نداریم
وی با بیان اینکه با وجود کمبود منابع آبی 
قم  در  آب  برنامه ریزی شده  قطعی  استان، 
نداریم، یادآور شد: اگر هم برخی اوقات قطعی 
آب به وجود می آید به دلیل اصلاح یا توسعه 

شبکه است که این امر نیز جزو لاینفک کار 
است.

دکتر صادق پور در ادامه با اشاره مکاتبات 
ابتدای احداث شهرک  از  انجام شده  متعدد 
و  آب  زیرساخت های  ایجاد  برای  پردیسان 
در خصوص  شده  ایجاد  مشکلات  فاضلاب، 
مورد  را  مهر  ساکنین مسکن  فاضلاب  دفع 
توجه قرار داد و گفت: با وجود محدودیت های 
مالی که داشتیم پروژه کوچکی را آغاز کردیم 
که امیدواریم تا یک ماه آینده به بهره برداری 
برسد و مشکل دفع فاضلاب نزدیک به یک و 

نیم درصد جمعیت منطقه رفع شود.
وی تاکید کرد: با توجه به مباحث درآمدی و 
هزینه کردی شرکت آب و فاضلاب و به منظور 
رفع مشکل بخشی از مردم پردیسان خارج از 

معادله در این پروژه سرمایه گذاری کردیم.
* به تنهایی قادر به رفع مشکل 

فاضلاب پردیسان نیستیم
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم 
برای رفع مشکل فاضلاب پردیسان خواستار 
استانداری،  شهر،  شورای  شهرداری،  کمک 
مردم، بخش خصوصی و سایر دستگاه ها شد 

تنهایی  به  فاضلاب  و  آب  شرکت  گفت:  و 
نمی تواند این مشکل را برطرف کند.

با بیان اینکه زیان هر مترمکعب آب  وی 
را ۲۱۴ ریال و هر مترمکعب فاضلاب 733 
اعلام  فاضلاب  و  آب  برای شرکت  را  تومان 
کرد و  خواستار کمک شورای شهر و شهردار 
بر اساس قانون ایجاد تسهیلات برای توسعه 
طرح های فاضلاب و بازسازی شبکه ها شد و 
گفت: امیدواریم با کمک شورای شهر بتوانیم از 
محل تبصره های دو و سه، پروژه هایی را تعریف 
شهر  سطح  در  را  جدیدی  طرح های  کرده 
شروع کنیم تا در انجام وظایفی که بر عهده 
ما گذاشته شده توفیقات بیشتری حاصل شود.
دکتر صادق پور با بیان اینکه قم از معدود 
کمکی  زمینه  این  در  که  است  استان هایی 
ما  واقع  در  داشت:  ابراز  نمی کند،  دریافت 
گران ترین آب را خریداری می کنیم و ارزان تر 
از استان های دیگر می فروشیم اما از  تبصره دو 

و سه  آب بها نمی گیریم.
پکیج تصفیه فاضلاب برای 500 واحد 

مسکن مهر ایجاد می شود
و  آب  شرکت  توسعه  و  مهندسی  معاون 

فاضلاب استان قم  نیز در این جلسه از اجرای 
پکیج تصفیه خانه فاضلاب برای ۵۰۰ واحد به 
ظرفیت ۴۰۰ مترمکعب در روز در محله یک 
مسکن مهر با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد ریال 

خبر داد.
مشکل  عمده  نظرزاده  مهدی  مهندس 
به مسکن مهر  را مربوط  پردیسان  فاضلاب 
منطقه،  خاک  بودن  نفوذناپذیر  و  دانست 
مساحت  یک  در  جمعیتی  بالای  تراکم 
جذبی،  چاه های  نامناسب  اجرای  محدود، 
فاصله زیاد شهرک پردیسان و مسکن مهر تا 
تصفیه خانه، بهره برداری از مسکن مهر قبل از 
اجرای تأسیسات فاضلاب، اشباع سریع خاک 
در اثر تخلیه به چاه های جذبی و پس زدگی 
فاضلاب در اثر پر شدن سریع چاه های جذبی 
این شهرک  فاضلاب  مهم ترین مشکلات  را 
شرکت  توسعه  و  مهندسی  معاون  برشمرد. 
به اجرای  اشاره  با  آب و فاضلاب استان قم 
از اراضی  شبکه فاضلاب حدود ۲۰۰ هکتار 
۱۰۰۰ هکتاری پردیسان گفت: این شبکه با 
خط اصلی به قطر ۶۰۰ میلی متر به خط هزار 
میلی متری در ابتدای شهرک مهدیه متصل 
شده و به تصفیه خانه جامع شهر قم منتقل 
می شود. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر 
پرشدگی این خط 9۰ درصد رسیده است، 
ابراز داشت: این در حالی است که استاندارد 
پرشدگی 7۰ درصد است و از این خط بیشتر 

از ظرفیت آن استفاده می شود.
مطالعات  اساس  بر  اینکه  بیان  با  نظرزاده 
 ۱۴۱۵ افق  برای  مهر  مسکن  شده  انجام 
نیازمند ۱۲۵ کیلومتر شبکه فرعی و اصلی 
فاضلاب است، اظهار داشت: بر اساس مطالعات 
انجام شده برای اجرای شبکه های فرعی، اصلی 
و انتقال، انشعابات و ساخت یکی از مدول های 
تصفیه خانه برای ۲۰ سال آینده ۱۲۰ میلیارد 

تومان اعتبار مورد نیاز است.
برای  جدی  متقاضی  اینکه  اشاره  با  وی 
پساب تصفیه خانه وجود ندارد بخش خصوصی 
حاضر به سرمایه گذاری نیست، تاکید کرد: با 
توجه به اینکه اقدامات انجام شده در خصوص 
ورود سرمایه گذار به این پروژه، ثمری نداشته 
است باید برای اجرای آن تأمین مالی از طریق 
مشارکت مردمی و منابع ملی و استانی صورت 

گیرد.

همزمان با هفته دفاع مقدس  صورت می گیرد

برپایی نمایشگاه یاد یاران درقم 
فرمانده سپاه علی بن ابیطالب )ع( قم گفت: نمایشگاه یاد یاران و کارگاه های 
آموزشی اقتصاد مقاومتی همزمان با هفته دفاع مقدس درحدفاصل مسجد مقدس 

جمکران تا شهرک قدس این شهر در اردوگاه غدیربرپا خواهد شد. 
سردار غلامرضا احمدی روز دوشنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: این نمایشگاه 
با حضور آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری عضو جامعه مدرسین حوزه های 
علمیه عصر 3۱ شهریور ماه با هدف نمایش تجهیزات، یادآوری خاطرات جبهه های 
مقاومت، تبیین رشادت های رزمندگان و شهدا در هشت سال دفاع مقدس به مدت 
یک هفته در معرض دید عموم مردم شهید پرور و انقلابی قم قرار می گیرد.وی افزود: 
دراین نمایشگاه درکنار برگزاری کارگاه ها و سخنرانی ها با عنوان اقتصاد مقاومتی، 
تولید و اشتغال، هر شب رزمایش والفجر اجرا خواهد شد.وی با اشاره به تشریح برنامه 
های مختلف هفته مقدس همزمان با ماه محرم الحرام گفت: در اولین روز از هفته 
دفاع مقدس رژه نیروهای مسلح همزمان با سراسر کشور با نمایش اقتدار و وحدت 
ملی در بلوار پیامبر اعظم)ص( اجرا می شود و بعد از آن نیروهای مسلح در نماز عبادی 
و سیاسی روز جمعه شرکت خواهند کرد.فرمانده سپاه علی بن ابیطالب )ع( ادامه داد: 
یکم مهرماه روز علم و فناوری، جوانان و سربازان نامگذاری شده است که در آن از 
سربازان در مراکز نظامی تجلیل و از دستاوردهای صنایع نظامی کشور رونمایی می 
شود.وی با بیان این که نقش ولایت فقیه در دفاع مقدس باید تبیین شود، گفت: دوم 
مهرماه با شعار ولایت مداری، همبستگی ملی و دفاع همه جانبه نامگذاری شده است 
که در این روز رسانه ها می توانند به نقش امام راحل به عنوان پرچمدار دفاع مقدس، 
نقش روحانیان و طلاب در دفاع از مرز و بوم کشورمان بپردازند. وی اضافه کرد: 9۴ 
درصد شهیدان در وصیت نامه ها و در صحنه های دفاع مقدس هدف از جنگیدن را 
تبعیت از ولی فقیه و 9۵ درصد از شهیدان دفاع از نظام جمهوری اسلامی اعلام کرده 
اند، از این رو امروز باید این راه و اندیشه شهدا استمرار یابد. احمدی با تاکید بر این که 
دفاع مقدس عرصه ارزش ها و تکریم هاست و مرزبندی سیاسی نمی شناسد گفت: 
در روز چهارم و پنجم مهرماه با شعار بصیرت افزایی، دشمن شناسی، بیداری اسلامی، 
تکریم از رزمندگان، پیشکسوتان و زنان اسوه های صبر و استقامت در صدد تجلیل از 
چهره های شاخصی هستیم که استقلال و امنیت را برای کشورمان رقم زدند. وی ابراز 
داشت: روز ششم مهرماه به شهیدان، جانبازان و ایثارگران اختصاص یافته است تا از 
این طریق بتوانیم در کنار غبارروبی از مزار شهدا از اندیشه های فراموش شده شهیدان 
در هشت سال دفاع مقدس در جامعه امروزی غبارروبی کنیم. وی خاطرنشان کرد: 
در هفتمین روز از مهرماه فرماندهان، عزت مداران و حماسه آفرینان در قالب دسته 
های عزاداری در مراسم های سوگواری سالار شهیدان شرکت خواهند کرد.فرمانده 
سپاه علی بن ابیطالب )ع( قم با اشاره به اینکه امروز ملت ما در عرصه دفاع، الگویی 
برای تمام مستضعفان عالم است گفت: مردان غیور کشورمان با اطاعت از ولی فقیه در 
مقابل توطئه دشمنان که در صدد براندازی نظام جمهوری اسلامی بودند، ایستادند و 
امروز در هر نقطه ای از جهان به عمل رزمندان و شهیدان کشور ما اشاره می شود.وی 
بیان داشت: امروز هم جنگ های اخیر دامن گیر غرب آسیا و مسلمانان شده است 
که به لطف خداوند عراق در آستانه پاکسازی نیروهای تکفیری است و ملت قهرمان 
یمن نیز به همراه انصارالله در نقطه موفقیت است. وی بر ضرورت تبیین رشادت های 
رزمندگان و شهدا و تکریم جایگاه آنان پرداخت و گفت: در شرایط کنونی هجمه 
سنگین رسانه ای در فضاهای مجازی مقابل ولایت فقیه و فرهنگ عاشورایی است که 
بایددر این زمینه کسانی که دل در گرو شهدا دارند به دفاع از نقش ولی فقیه با بیان 
اسناد تاریخی بپردازند.فرمانده سپاه علی بن ابیطالب )ع( قم خاطرنشان کرد: براندازی 
نظام جمهوری اسلامی مورد طمع و برنامه ریزی دشمنان بود به گونه ای که همه 
کشورها در مقابل ایران ایستادند تا متجاوزان به سرزمین ما دست اندازی کنند ولی 
رزمندگان با روحیه جهادی و تبعیت از ولی فقیه، اجازه تجاوز گری به کسی ندادند.
وی بیان داشت: امروز نیز در کشورمان مشکلات اقتصادی و اجتماعی وجود دارد که 
باید طبق بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در داخل کشورمان حل شود چرا که 

تهدیدات امروز قابل مقایسه با جنگ در هشت سال دفاع مقدس نیست.

مدیر درمانگاه تخصصی پوست و مو و لیزر ایرانیان  خبرداد

انقعادقرارداد کاشت مو با شرکت بیمه تعاون 
مدیر درمانگاه تخصصی پوست و مو و لیزر ایرانیان از انقعادقرارداد کاشت مو با 

شرکت بیمه تعاون توسط  این درمانگاه خبرداد.
دکتر سید محمد حسن طاهایی ،مدیر درمانگاه پوست و مو و لیزر با اعلام این خبر 
اظهارداشت :رای اولین بار در کشور با شرکتهای مختلف بیمه ای رایزنی کردیم و موفق 
شدیم قرارداد کاشت مو را با شرکت بیمه تعاون امضا کنیم. وی  با بیان اینکه علت ریزش 
موها را ارثی و ژنتیکی  است افزود : کیفیت کاشت مو در این مرکزبا خیلی از مراکز معتبر 
تهران برابری می کند و تاکنون بالغ بر ۴۰۰۰نفر در این مرکز کاشت مو انجام داده اند که 
همگی راضی بوده اند. طاهایی ادامه داد:این مرکز 7سال است که در قم فعالیت دارد و 
دارای 3،کلینیک درمانی   است و اولین و تنها مرکز معتبر پوست و مو و لیزر  در استان 
قم می باشد و تنها مرکز در کشور است که با همکاری بانک انصار وام  قرض الحسنه 
۲۵۰۰۰۰۰ تومانی برای خدمات درمانی بخصوص کاشت مو و پوست  به مشتریان ارایه 
میدهد. دکترطاهایی با بیان اینکه کارهای ما هم درمانی است و هم زیبایی است  تصریح 
کرد: خدمات پوست ومو در این مرکز گران نیست و دو سال است که تعرفه ها بالا نبرده 
ایم بلکه در بحث لیزر آنرا پایین نیز آورده ایم ،همچنین برای رفاه مشتریان ،باشگاه 
مدیریت ارتباط با مشتری را راه اندازی کردیم که حدود یکسال زمان برد تا آنرا پیاده 
کنیم و برای عضو شدن دراین باشگاه با ،۲9۰ هزار تومان اشتراک می شویم و کارت 
اشتراک می گیریم و با این کارت برای مراجعه دوم ،خود یا یکی از بستگان نزدیک از 
۱تا۴نفر می توانند از تخفیف ۲۰درصد این مرکز استفاده کنند.وی درعین حال تاکید 
کرد:تمام کارها دراین مرکز توسط متخصصین انجام میشود و تنها کسانی می توانند عمل 
زیبایی انجام دهند که متخصص پوست - فوق تخصص جراحی پلاستیک و متخصص 
جراحی  سرو گردن باشند .مدیر درمانگاه تخصصی  پوست و مو لیزر ایرانیان در ادامه 
گفت :سعی کرده ایم به روز باشیم و دستگاههای جدیدی که در زمینه پوست و زیبایی 
و لیزر آمده است را به مرکز بیاوریم .وی در پایان به مردم توصیه کرد که برای خدمات 
پوست و مو و لیزر به مراکز معتبر مراجعه کنند.خاطر نشان می شود این مرکز تندیس 

برتر پوست و مو و لیزر کشور رانیز از دانشگاه علوم پزشکی تهران دریافت کرده است.

همزمان با آغاز سال تحصیلی  صورت می گیرد

نصب 4۰۰عکس شهید دانش آموز و روحانی در قم 
مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: همزمان با آغاز سال تحصیلی 
جدید و بازگشایی مدارس و آغاز دروس حوزوی در ۴۰۰نقطه از شهر قم تصاویر 
شهدای دانش آموز و روحانی نصب می شود.  سردار سید جوادهاشمی افزود: طرح 
نصب تصاویر شهدا که مورد استقبال مردم، خانواده شهدا، مسوولان ملی و استانی و 
به خصوص مراجع عظام تقلید بوده است،  از سال 93  به همت بنیاد شهید وامور 
ایثارگران آغاز شده و در ۴۰۰نقطه ثابت شهر قم تصویر شهدا نصب می شود. وی 
ادامه داد:  از ابتدای امسال تا کنون ۲۴۰۰تصویر شهید در سطح شهر قم نصب شده 
است. وی اضافه کرد: این تصاویر در قالب بنر در ابعاد دو در سه علاوه بر تصاویر و 
اسامی شهدا، برخی با وصایای شهدا نیز همراه است.دبیر شورای ترویج فرهنگ ایثار 
و شهادت استان قم تاکید کرد: این طرح با هدف معرفی شهدا،  احیای فرهنگ ایثار 
و شهادت،  پیوند شهدا با نسلهای انقلاب،  تقویت ارتباط با شهدا،  تاکید بر حضور و 
نظارت شهدا بر اعمال و عملکرد ما و به نوعی امر به معروف و نهی از منکر در جامعه 
و وظایف ما در قبال شهدا است. سردار هاشمی خاطر نشان کرد: نصب تصاویر شهدا  
به مناسبت های مختلف و در طول سال انجام شده که پیش از این نیز برای شهدای 
سادات استان ۱۸۰ تصویر درایام عید غدیر و دهه ولایت در شهر قم نصب شد. وی 
اضافه کرد:  تعداد شهدای دانش آموز استان ۸۴۰ شهید و شهدای روحانی ۲۸۰ 

شهید می باشد. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان  قم خبرداد

کشف بیش از 28 کیلو گرم حشیش و دستگیري 
دو نفر 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف بیش از ۲۸ کیلوگرم مواد مخدر 
از نوع حشیش و دستگیری دو نفر در این رابطه، خبر داد. 

 سرهنگ  غلامعباس بلفکه  در تشریح این خبر اظهار داشت: در اجراي طرح 
برخورد با فروشندگان و قاچاقچیان مواد مخدر و  کنترل محورهاي مواصلاتي استان 
قم ماموران در عوارضي قم کاشان حین کنترل خودرو هاي عبوري به یک دستگاه 
خودرو پژو ۴۰۵ به همراه دو نفر سرنشین مشکوک شده و آن را متوقف کردند.وی 
افزود: ماموران حین بازدید از خودروی موصوف به قسمت صندوق عقب و گلگیر 
خودرو مشکوک شده و برای بررسی دقیق تر، خودرو به پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان منتقل شد.سرهنگ بلفکه ادامه داد: در بازرسي بعمل آمده از خودرو مقدار ۲۸ 
کیلو و ۵۰۰ گرم حشیش بالفافه در قالب ۲۶بسته بصورت آب بندي شده از قسمت 
زیر صندوق عقب که از سمت گلگیر عقب راننده جاساز و  تعبیه شده بود کشف 
شد.رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان بیان داشت: در این رابطه پرونده تشکیل 

و متهمان جهت سیر مراحل قانونی مناسب روانه زندان شدند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم :

رفع مشکل فاضلاب پردیسان نیازمند عزم استانی است

مدیرکل حفاظت محیط زیست قم گفت: سرشماری تابستانه حیات وحش که از 
منطقه حفاظت شده پلنگ دره قم با حضور جمعی از محیط بانان، ماموران اجرایی و 
داوطلبان دوستدار طبیعت آغاز شده طی یک هفته در تمامی زیستگاه های حساس 

استان اجرا می شود. 
سید رحمان دانیالی در گفت و گو با ایرنا، افزود: سرشماری حیات وحش به صورت 
سالانه در ۲ نوبت تابستانه و زمستانه در منطقه های تحت مدیریت و زیستگاه های 

حساس استان قم انجام می شود، ضمن این که گشت ها و پایش یگان حفاظت محیط 
زیست قم به صورت دقیق و شبانه روزی وضعیت مناطق و حیات وحش زیستگاه های 

قم را نظارت و پایش می کنند.
وی ادامه داد: در عملیات سرشماری حیات وحش که به صورت پیمایشی و مشاهده 
مستقیم انجام می گیرد، آمار دقیق تمامی پستانداران، پرندگان و خزندگان موجود در 
زیستگاه های حیات وحش قم استخراج شده و وضعیت تغذیه، آبشخورها و بیماری 

های احتمالی موجود در این مناطق مورد بررسی دقیق قرار می گیرد. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان این که فراهم آوردن آمار دقیق 
از وضعیت گونه های گیاهی و جانوری و زیستگاه های طبیعی استان، به طور حتم 
در جهت برنامه ریزی هدفمند و اعمال مدیریت بهینه مناطق موثر خواهد بود، اظهار 
داشت: محیط بانان و ماموران اجرایی محیط زیست با وجود تمامی سختی ها و 

مشکلات، متعهدانه و دلسوزانه از محیط زیست کشور حفاظت می کنند.
منطقه حفاظت شده پلنگ دره و چهار منطقه شکار ممنوع کهک، کهندان، حوض 
سلطان و مسیله و نیز تالاب های مهمی از جمله تالاب بهشت معصومه و مره مهمترین 

زیستگاه های حیات وحش و پرندگان مهاجر در قم است.
وی با اشاره به سرشماری پرندگان مهاجر در قم اظهار داشت: نظارت و سرشماری 
در تالاب های مره و بهشت معصومه که میزبان پرندگان مهاجر هستند، طی ۲ ماه 

آینده انجام می شود.
دانیالی با اشاره به مهمترین گونه های حیوانی استان قم گفت: انواع پستانداران از 
جمله کل و بز، قوچ و میش، گرگ و روباه و کفتار، انواع خارپشت و جوندگان، انواع 
خزندگان و همچنین وجود انواع پرندگان موجب شده تا قم یکی از متنوع ترین زیست 

گاه های حیات وحش به ویژه در بخش خزندگان و پرندگان در کشور را دارا باشد.
وی تاکید کرد: استان قم به لحاظ تعداد گونه های خزندگان و پرندگان به ویژه 

پرندگان شکاری، دارای غنای بسیار خوبی بوده و به عنوان استان های نخست کشور 
مطرح است.

مدیر کل حفاظت محیط زیست قم با اشاره به نتایج اولیه سرشماری حیات وحش 
در قم ادامه داد: تعداد گونه های حیات وحش در سال های گذشته با وجود مشکل 
های متعدد از جمله خشکسالی و از میان رفتن زیستگاه ها و نیز شیوع برخی بیماری 
ها از جمله طاعون نشخوارکنندگان )PPR(، با تلاش محیط بانان و برنامه ریزی ها و 
اقدام های موثر تعداد حیات وحش به طور تقریبی نسبت به سال گذشته ثابت بوده 
است. طاعون نشخوارکنندگان کوچک یک بیماری ویروسی بسیار واگیر گوسفند و بز 
است، به این بیماری که طاعون بزی هم می گویند اگر چه قابل سرایت به انسان نیست 
ولی امکان سرایت آن از دام اهلی به حیوانات وحشی نیز وجود دارد و در مکان هایی 
مشاهده می شود که دام اهلی در تماس با حیوانات وحشی هستند یا از آبشخورهای 

مشترک استفاده می کنند.
دانیالی، با تاکید بر برخورد قاطع با شکارچیان در منطق حفاظت شده و شکار ممنوع 
قم افزود: در مناطق و زیستگاه های حساس استان، نظات و پایش محیط بانان به 
صورت شبانه روزی به منظور جلوگری از انجام تخلفات محیط زیستی انجام می شود 
که همه ساله متخلفان در حوزه شکار و صید پیش از انجام شکار و گاهی متاسفانه پس 
از انجام شکار دستگیر شده و پرونده تخلفات آنها به مراجع قضایی ارجاع داده می شود.
بیش از ۲9۲ هزار هکتار مناطق تحت حفاظت و شکار ممنوع سازمان حفاظت 
محیط زیست قم محسوب می شود. این مناطق شامل منطقه حفاظت شده پلنگ 
دره با بیش از 3۲ هزار هکتار، منطقه شکار ممنوع کهک شامل 33 هزار هکتار، منطقه 
حفاظت شده کویر شامل 7۴ هزار هکتار، منطقه شکار ممنوع کهندان با بیش از ۵۴ 
هزار هکتار، تالاب شکار ممنوع حوض سلطان با بیش از 37 هزار هکتار و منطقه شکار 

ممنوع مسیله با وسعتی حدود ۶۰ هزار هکتار است.

برخورد قاطع با شکارچیان در مناطق حفاظت شده 

آغاز سرشماری حیات وحش در قم 

هشت کشور مقصد ایرانیان - طرح: سید محمد باقر علوی






